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Sosialideiiiokraattisen EduskantaryUman vaiuiistusvaliokun-

nan )i0it0UKsesta, joka pidettiin ryhmähuoneessa eduskunta-

talossa 11 pnä ioiiakuuta 19ÖÖ. Saapuvilla olivat: Harvala, 

Komu,Kulovaara, iCuusisto,LehtoKoski,Lepistö,Linna,Lonkainen, 

Pek/cala,Reinikainen,Salmenoja,Syrjänen,Tolonen ja Aattela. 

KoKQUKsessa oli lisnä myöskin ministeri Tanner. Puhetta 

johti Pekkala Jti pöytäkirjan kirjoitti Aattela, 

1 S. 

liXCii. 
htautuniisesta tullitariffiin. 

ivuoKsl hallituksen taholta 

Itiin maissin tullin korotta-

i oli esityksen hyväksynyt. 

Laaduilla on tullia, niin 

Ln rehuille panna tullia.Ul-

iaksetaan joKseenxin saman-

iadaan ulkomailta rahaa. Myös-

etettava paasta ouiavaraisuu-

ä talouspolitiiiCKaa taottaa 

^ ja sen avulla kiihoittaa 

ttava osa tuotannosta on 

ttava kaupata ulkomaille, 

[i. jotakin tehdä vii ja tullien 

;aa ruicilji ja vehnän perus-

tien kohdalla Tannerin r lausuntoon. 

Linna: Tyytyi Tannerin sexit>k:>een maissin tullin 

kohdalla, Epkill sitä voisiKo ryhmä vilj. tulleissa ottaa 

enää uutta /cantaa. 

Lehtoicoski: Jos on mahdollista ajua Tannerin lausu-

maa kantaa viijatulleis-a, niin sitä Iisi ajettava. 

Harvala: Olisi mielellään näfinyt, että saraa ehaotus, 

jonka vaitiovarainvHlioiCunnan meikäläiset jrisenet valiokun 

nassa esittivät, olisi , jos halautaan asettua eri kannal-
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Sosialidemokraattisen Eduskuntaryhmän valmistus valiokun-
nan kokouksesta^ joka pidettiin ryhmähuoneessa eduskunta-
talossa 11 pnä lokakuuta 1938. Saapuvilla olivat: Harvala, 
Konu, Kulo vaara I Kuus is to y Lehtokoski, Lepls tö > Linna, Lonkainen f 
Pekkala,Relnikainen>Salmenoja,SyrjäneniTolonen ja Aattela, 
Kokouksessa oli läsnä myöskin ministeri Tanner. P\ihetta 
johti Pekkala ja pöytäkirjan kirjoitti Aattela. 

1 §. 
Tullitariffi. 

Keskusteltiin ryhmän suhtautumisesta tullitariffiin« 
Linna: Teidustell minkävuoksi hallituksen taholta 

suuressa valiokunnassa esitettiin maissin tullin korotta* 
mistä 10 pennillä. Valiokunta oli esityksen hyväksynyt. 

Tanner: Jos syömäviljalaaduilla on tullia, niin 
tottakai silloin pitää myöskin rehuille panna tullia«Ul-
komailta tuoduista rehuista maksetaan jokseenkin saman-
verran kun maitotuotteista saadaan ulkomailta rahaa. Myös-
kin rehujen kohdalla olisi koetettava päästä omavaraisuu-
teen. Ei myöskään ole järkevää talouspolitiikkaa tuottaa 
ulkomailta kallista väklrehua ja sen avulla kilhoittaa 
tuotantoa,kun kuitenkin huomattava osa tuotannosta on 
vlentipalkkloiden turvin koetettava kaupata ulkomaille. 
Tiedusteli eikö ryhmän pitäisi jotakin tehdä vlljatullien 
kohdalla. Eikö voitaisi ehdottaa rukiin ja vehnän perus-
tulliksi 10 penniä? 

Aattela: Yhtyi vlljatullien kohdalla Tannerin 
lausuntoon. 

Linna: Tyytyi Tannerin selitykseen maissin tullin 
kohdalla. Epäili sitä voisiko ryhmä viljatullelssa ottaa 
enää uutta kantaa. , 

Lehtokoski: Jos on mahdollista ajaa Tannerin lausu-
maa kantaa viljatullelssa, niin sitä olisi ajettava. 

Harvala: Olisi mielellään nähnyt, että sama ehdotus, 
jonka valtiovarainvaliokunnan meikäläiset jäsenet valiokun-
nassa esittivät, olisi , jos halautaan asettua eri kannal-
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le Tlljatullien kohdalla, hyväksytty myöskin v.v. ja ryh-
nässä. 

Lepistö! Kannanmuutoksella viljatulllen kobdal* 
la el mitään voiteta, vaan annetaan päinvastoin asei* 
ta oikeistolle* 

Tanner: Oli sitä mieltä, että valtiovarainva-
liokunnan meikäläisten jäsenten enemmistön kantaa, 
joka valiokunnassa kyllin selvästi esitettiin,voi-
daan ajaa edelleenkin. 

Salmenoja: Piti vaikeana toimia puolin ja toi-
sin. Ei halunut omasta puolestaan puuttua keskuste-
luun. 

Kulovaara: Byhmän taholta ei viljatullien koh-
dalla olisi paljoakaan esiinnyttävä. Viljatullit ei-
vät herätä huomiota suurissa joukoissa. 

Syrjänen: Oli viljatulleissa suuren valiokun-
nan esityksen kannalla. 

Lepistö: Suuren valiokunnan meikäläinen ryhmä 
ei saanut ohjeita ryhmältä. Tiedossa kyllä oli,että 
valtiovarainvaliokunnan mietintöön oli aiottu liittää 
sos.-dem. jäsenten vastalause, mutta se oli kuiten-
kin jostakin syystä jäänyt pois. 

Harvala: Itinä en välttämättömästi tahdo,että 
ryhmän taholta tehdään esitys viljatullien kohdalla. 

Kuusisto: Oli suuren valiokunnan mietinnön 
kannalla. Viljan kuluttajUle ei 10-15 pennin ero 
tullin määrässä suuria merkitse. 

Keskustelun päätyttyä toimitetussa äänestyk-
sessä annettiin suuren valiokunnan mietinnön 
puolesta seitsemän ääntä ja ja jättämättä jääneen 
valtiovarainvaliokunnan sos.-dem. jäsenten vastalau-
seehdotuksen puolesta niinikään seitsemän ääntä. 

Puheenjohtaja totesi äänten menneen tasan ja 
ilmoitti jättävänsä asian äänestyksen tuloksen il-
moittamalla ryhmäkokouksen ratkaistavaksi. 

(Liitteenä e.m. vastalause-ehdotus.) 

2 J. 
Lomanpyyntö. 

Halonen pyysi vapautusta eduskuntatyöstä kah-

Liite 1 v.v. pöytäkirjaan 11/10-36. 

^ ^ S t ̂  1 a 11 ° 

Esilläoleva hallituksen esitys uudeksi tullitariffiksi 
tietää teknillisessä suhteessa suurta parannusta verrattuna voi-
massaolevaan epäkäytännölliseen ja vanhentuneeseen tullitariffiin. 
Mitä esitykseen sisältyviin tullimääriin tulee, niin voiii.me 
puuttumatta yksityiskohtiin todeta, että yleensä hallituksen 
esityksessä olevat tosiasialliset tullit eivät erinäisiä tasoituk-
sia lukuunottamatta merkitse kovinkaan suurta k ä d e t t ä voimassa 
olevan tariffin mukaan sovellettaviin tulleihin. 

Val^untakäsittelyssä on hallituksen esitykseen tehty eräi- ' 
tä huomattaviakin muutoksia. Toiset niistä ovat selvennyksiä tai 
muuten aiheellisia, jotavastoin eräisiin valiokunnan ehdottamiin 
tullien korotuksiin ei mielestämme ole syytänienvuoksi ehdotamme^ 
että alempana mainitut nimikkeet hyväksyttiisiin seuraavanlaisina: 

I Osa. 
Elävät eläimet ja eläinkunnan tuotteet. 

1 Ryhmä. 
Elävät eläimet. 

Nimike m o 01-007^. Hanhet. Valiokunnan enemmistö on hal-
lituksen esitystä muuttaen korottanut tämän nimikkeen perustullin 
ja lisäksi varustanut nimikkeen tähdellä, kielestämme tähän ei 
ole ollut aihetta, varsinkin kun eläviä hanhia ei tuotane maahan 
muuta kuin siitostarkoituksiin. Ehdotamme, 

qjmike hyväksyttäisiin hallituksen esityksen mukaisesta, 

! 

M 

2 Ryhmä. 
Liha. 

Liha, tuore, myös jäädytetty. 
Kinike n:o 02-002^ Naudanliha ^a nimike nro 02-00^^ Mqi^, 
Kun maamme, etenkin naudanlihaan nähden, on vientimaa, ei 

mielestämme ole aihetta näiden tullimäärien korottamiseen kuten 
valiokunta esittänyt. Ehdotamme 

että nämät nimikkeet hyväksyttäisiin hallituksen esityksen 

mukaisest;. 

- A V,' 
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I I Osa. 

Kasvikannan tuot tee t . 

7 Ryhmä. 

Vihannekset, k e i t t i ö k a s v i t j a syötävät juurekset. 

Perunat: 

n':Q 07-003. LIuat.Miölsi\tämiiie hal l i tuksen esityksessä 

oleva 30 pennin t u l l i perunalle on s iks i korkea tämän tavaran 

hintaan verraten, e t t e i sen korottamiseen 45 penniksi ole a ihet t 

Ehdotamme, 
gttä njjftjke hyväksyttäisi in hali i tuksan esityksen mukaisesi] 

8 Ryhmä. 

Syötävät hedelmät. 

Omenat: 

- tuoreet : 

q:o 08-014^. Hallituksen esitykseen t ä l l ä kohden s i -

sältyvä määräys s i i t ä , e t tä ulkomaisia omenia saadaan tuoda aleir. 

maila t u l l i l l a jo joulukuun 1 päivästä lukien, ei haitanne kot i -

maista omenan v i l j e l y s t ä , koska kotimainen omenasato heikon kesti 

vyytensä vuoksi on jo s i t ä ennen s i j o i t e t t a v a kauppaan. On suota-

vaa, e t tä kunnollisen jouluomenan saanti kaukaisinmillekin paikki 

kunnille tehdään mahdolliseksi, j o ta hall i tuksen esitys tarkoi t t : 

mutta mikä ei käy päinsä^ jos aika s i i r r e t ä ä n joulukuun 10 päivää: 

Ehdotamme, 

fljlj^niiaike hyväksyttäisi in hal l i tuksen esityksen mukaisesti 

10 Ryhmä. 

V i l j a . 

^¡imike n:Q 10-001. Vehnä. Valiokunta on, hall i tuksen esitys 

tä muuttaen, ehdottanut vehnän perustull in 40 penniksi k i l o l t a , 

joka kannetaan Liverpoolin vehnänoteerauksery^lSFl^:50, mutta joho 

perustul l i in muussa tapauksessa l i sätään 80 i mk:n 2:50 ja Liver-

poolin noteerauksen erosta. 

Puheenaoleva valiokunnan ehdotus - p a i t s i s i t ä , e t tä vehi^li 

kin s i ten säädetään liukuva t u l l i , mikä j ä r j e s t e l y valiokunnan 

ehdottamassa muodossa saattaa antaa a ihet ta epäilyihin - tarkoit-

taa vehnän hinnan vakauttamista l ä h e l l e 3 markkaa k i l o l t a . Mielö 

tämme vehnän hinnan näin korkealle vakauttamiseen ei o l i s i pyrit-

tävä kun esim. ottaa huomi oon n a apur imaamille Ruotsin v i l jan hinnat, 

jo tka , huolimatta korkeammista palkka- y.m, tuotantokustannuksista 

ovat alemmat meidän maamme v i l j an h in to ja . Lisäksi on muistettava, 

e t tä vil jatullimme juuri äsket tä in , melkoisen yksimielisyyden 

v a l l i t e s s a , j ä r j e s t e t t i i n uudelleen. 

J o t t a t u l l i n aiheutta^vehnän hinnan nousua v o i t a i s i i n l i e -

ventää, o l i s i mielestämme vehnän perustul l i määrättävä 25 pennik- ^ 

s i . Tämä perustu l l i siihen l i i t t y v i n e liukuvine asteikkoineen * 

takais i^vie läpä paremmin kuin valiokunnan ehdotus^vehnän v i l j e -

lyksellemiLe tasaisen j a jatkuvan kehityksen sekä myös vehnämyl-

l y i l l e työskentelymahdollisuuden ulkomaisten jauhomyllyjen k i l -

pailua vastaan. Ehdotamme s i i s , 

e t tä nimikkeen perustul l i määrättäis i in 25 penniksi. 

Nimike n:o 10-002. Ruis. Se mitä edellä on sanottu vehnän 

hinnan korkeudesta, soveltuu myös rukiiseen, joka on vähävaraisen 

kansan tärkein le ipäaine. Rukiin hinta)(^on äskettäin l iukuvalla 

t u l l i l l a j ä r j e s t e t t y määrätylle t a s o l l e , joten sen korotukseen 

, ei nyt ole a i h e t t a . Ehdotamme, 

Atlä nipilkf hxsäksyt tä j s i in hallituksen esityksen Tni|kaisft9j^i. 

11 Ryhmä. 

Myllytystuotteet ; maltaat; tärkkelys, 

Vehnä.lauhoien '̂a -rvvnien samoinkuin ruisjauhojen ja -ryynien 

(nimikkeet 11-001 — 11-006) t u l l i t t u l i s i v a t , jos ehdotuksemme 

jauhamattoman vehnän ja rukiin t u l l e i k s i hyväksytään, liukuvia 

t u l i e ja määrättäessä automaattisesti alenemaan. 

Nlmjlcg q:o 11-020^. Perunajauho (perunatärkkelys). Valiokunnan 

mietinnön perusteluissa tämän nimikkeen kohdalla lausutaan h a l l i -

tukselle toivomus korotetun t u l l i n sä i lyt tämisestä 4 markkana ki -

l o l t a . Kun mielestämme näin korkean t u l l i n määräämiseen ei ole 

a ihe t ta , ehdotamme 

et tä nimikettä koskftv» kohta perustel i ; fst^ p o i s t e t t a i s ^ r ^ , 

' i 

n Osa. 
Ravintoaineteoll isuuden t u o t t e e t ; kaakao; juomat; et ikka; 

tupakka. 

1 
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21 Ryhmä. 

E r i n ä i s e t d l i n t a r v i k e v a l m i s t e e t . 

Nimike n;o 21-001- Ki^hvin korvikkeet ia 

paahdettu s i k u r i . Halpa-arvoi s ien kahvinkorvikkeiden t u l l i a ei 

p i t ä i s i a s e t t a a yhtä korkeaksi kuin kahvin tu l l i j lkon . Valiokunta 

ehdottaa t u l l i n 7 : 5 0 markaksi k i l o l t a , h a l l i t u k s e n ehdottaman 

3 markan s i j a s t a . Ehdotamme, 
Ttiinike hvväksytt f i i^Un hBl l i tukaan es i tyksen mukaisAst 

XI Osa. 

T e k s t i i l i a i n e e t j a t e k s t i i l i t a v a r a t . 

51- Ryhmä. 

Neuletuott ee t . 

Keu le tuot tee t v i l l a s t a t a i k a r v a s t a : 

Nimike n:o .^1-014^. oukat. V a l i o k u n t a k ä s i t t e l y s s ä saamamme 

käs i tyksen p e r u s t e e l l a emme pidä nimikkeen jakamis ta t a r p e e l l i -

sena . Ehdotamme, 

e t t ä nimike h y t ä k s v t t ä i s i i n h a l l i t u k s e n esitj[ks_e.n^ilkai^esi 

Neule tuot tee t p u u v i l l a s t a t a i muusta k a s v i t e k s t i i l i a i n e e s t i 

Nimike n:o Sukat . Edel läolevan nimikkeen kohdalla 

mainituin perus te in ehdotamme, 

(lUä nimike h y v ä k s y t t ä i s i i n h a l l i t u k s e n e s i tyksen mukaisQS.t 

H e l s i n g i s s ä , 

P. Salmenoja 

Knarlo Harvala 

luatti Turkia 

AUg. Kuusisto 

kesäkuun 9 päivänä 1938. 

V i l j o Rantala 

H. Aa t te l a 

Aino Lehtokoski 

T. Bryggar i . 

L i i t a fi V. pöyUklTjaan 11/10-38. 

S u o m e n s o s . d e m. P u o l u e e n 

E d u s k u n t a r y h m ä l l e . 

Hylätyn eläkeanoimikseni johdosta, täytyy minun kääntyä Teidän, mies-

vainajani, k i r j a i l i j a Konrad Lehtimäen puoluetoverien puoleen. 

Mukana seuraavista l i i t t e i s t ä käy selvi l le , minkälaisessa asemassa 

olen mieheni kuoleman jälkeen. Lisäksi sain viime talvena lievän aivo-

halvauksen, jonka jälkeen olen ollut täysin työhön kykenemätön. Päin-

vastoin on minun täytynyt pitää pitkät a jar iioitajaa, nauttia joka päi-

vä ka l l i i ta lääkkeitä. Kun lisäksi olen 55 v. vanha, ei paranemisesta 

ole toivoa. Tämän kaiken voin lääkärintodistuksella/iöieeimyttää. Ko-

tona olevat poikani ovat kyllä nykyään työssÄ, mutta kun hc ovat sitou-

tuneet maksamaan miesvainajani velat, ja sairauteni takia ovat velat 

yhä suurentuneet, niin käsitätte, että asemani on mitä tukalin. 

Kun miesvainajaani työläispiireissä pidtettiin ensimmäisenä Suo-

men työläiskir jai l i jana j a oli hän alusta alkaen puolueen uutterana 

toimihenkilönä, (ollen m.m. 7 vuotta Eduskunnassa). Kepina vuoden van-

kilassa olo mursi kuitenkin hänen terveytensä, eikä hän sen jälkeen voi-

nut enää julkisest i ottaa osaa puoluetoimintaan. S i i tä huolimatta ol i työ-

läisten asia aina hänen sydäntään lähinnä kuolemaan a s t i . 

Mieheni puoluetoverit ,J^^itätte varmasti hänen työnsä arvon j a ymmär-

rätte myös tukalan asemani, senvuoksl olen kääntynyt puoleenne, että vai-

kuttaisitte eläkeanomukseni hyväksymiseen. Pienikin eläke merkitsee tä i-
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laisessa tapauksessa paljon, enkd usko, ett» se olisi mikään mahdot-
tomuus valtiolle. Ja olisihan hÄjieä, jos S u o m e n enslfflfflälsen työläls-
klrjallljan lesken täytyisi loppulktaiä elää äärimmäisessä puutteessa 

ja kurjuudessa. 
Turussa, ll̂ pjnä syyskuuta 1938. 

Kunnioittaen 

Osoite: 
Turku, Vuorikatu N:ö 3 ovi 14. 

den viikon ajaksi hoitaakseen reumatisuiaan jossakin 
parantolassa. Tov. Halonen ottaisi lomansa vasta sen* 
Jälkeen kun tullitariffi on tullut eduskunnassa käsi-
tellyksi. 

Pyyntöä puolletaan. 

3 §. 
m y i Irlrl̂ l,.«. 

Esiteltiin kirjailija Lehtimäki-vainajan puo-
lison Uandi Lehtimäen ryhmälle lähettämä kirjelmä» 
jossa pyydetään, että ryhmä myötävaikuttaisi hänen 
eläkeanomuksensa hyväksymiseen, (̂ liite 

Keskustelun jälkeen todettiin« että ryhmän 
taholta ei voida ryhtyä toimenpiteisiin kirjelmässä 
mainitun asian suhteen. 

4 i. 
Hallituksen esitys tontinvuokralaiksi. 
Linna: Tiedusteli v.v. suhtautumista halli-

tuksen esitykseen tontinvuokralaiksi. Selosti asian 
käsittelyä asianomaisessa valiokunnassa. Asiantun-
tijat ovat olleet sitä mieltä^ että asiaa ei voida 
hoitaa hallituksen esityksen mukaan. 

Keskustelun jälkeen päätettiin, että asian-
omaisen valiokuntaryhmän on hoidettava asia, ja,jos 
aihetta ilmaantuu, tultava valmistetulla ehdotuksel-
la valmlstusvaliokuntaan ja ryhmään. 

V a k u u d e k s i : 

Puheenjohtaja. 
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Sosialidemokraattisen Eduskuntaryhmän kokouksesta^ joka 
pidettiin ryhmähuoneessa eduskuntatalossa 11 pnä loka-
kuuta 1928.nimenhuudossa merkittiin poissaoleviksi: Ampuja, 
Andersson,Bryggari, £8kola,FagerholmU»lxas} «Hakkila^HlUeläj 
Huttun6n,£0i¥ulahti-Leht0|Ry»mä(sairas),Räisänen,Sundström, 
Svento,Wenfflan,Wiik,Voionmaa Ja Väisänen. Puhetta johti 
Pekkala ja pöytäkirjan kirjoitti Aattela. 

1 J. 
L9fflfflpyyBtöt 

Valmistusvaliokunnan ehdotuksesta myönnettiin 
Haloselle lomaa eduskuntatyöstä kahden viikon ajaksi 
v.v. pöytäkirjassa mainituin perustein. 

2 i. 
Tullitariffi. 

Otettiin käsiteltäväksi ryhmän suhtautuminen 
tullitarlffiesitykseen. 

Puheenjohtaja selosti asian käsittelyä v.v. 
Seitsemän v.v. jäsentä hyväksyy suuren valiokunnan 
mietinnön ja seitsemän v.v. jäsentä kannattaa jät-
tämättä jääneen valtiovarainvaliokunnan sos.-dem. 
jäsenten vastalause-ehdotuksen hyväksymistä. 

Velling: Oli suuren valiokunnan ehdotuksen 
kannalla. Itä-Suomen työväki on yleensä ollut tyyty-
väinen sen johdosta, että hallitusrintama on pysynyt 
ehjänä. 

Lehikoinen: Yhtyi valtiovarainvaliokunnan sos.-
dem* jäsenten enemmistön vastalause-ehdotukseen. 

Komu: Oli samalla kannalla kuin Lehikoinenkin. 
Vähäväkisen väestön asiaa on ajettava. 

Toivonen: Työtätekevän luokan nimessä olisi ajet-
tava valtiovarainvaliokunnan sos.-dem. jäsenten vasta-
lause-ehdotuksen esittämiä viljatulleja. 

Reinikainen: Asiaa on erittäin vakavasti harkit-
tava. Jos valtiovarainvaliokunnan mietintöön olisi liit-
tynyt meikäläisten vastalause, olisi sitä ollut ajettava. 
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Kun vastalausetta el jätetty, ei uutta kantaa enää 
voida ottaa. Jos ollaan kyllästyttyjä hallltuksaen, I 
niin siinä tapauksessa voidaan asettua toiselle kan-1. 
nalle* Toivoi että ryhmä hyväksyisi suuren valiokun* 
nan esityksen viljatulllen kohdalla* 

Lepistö: Oli myöskin sitä mieltä, että ryhmän 
* , 

olisi hyväksyttävä suiuren valiokunnan ehdotus. Suu-
ren valiokunnan meikäläisille jäsenille el annettu 
ohjeita. Kannanmuutos saattaisi johtaa hallltuspu* 
laan. Kun ryhmä haluaa hoitaa plenviljelijäkysymystäi 
on sen nyt hyväksyttävä suuren valiokunnan ehdotus 
viljatulllen kohdalla. Jos halutaan katia hallitus, 
on katsottava millaiseen kysymykseen se kaadetaan. 

Lehtokoski; Jos el ollenkaan oteta huomioon 
mitä sanotaan puolueemme ohjelmassa,vaaliohjelmassa 
ja hallituksenkin ohjelmassa, niin voidaan hyväksyä 
mitä vaan. Valtiovarainvaliokunta poisti jokseenkin 
kokonaan hallituksen esittämät veroalennukset. Yhtyi 
Komim ja Lehikoisen kantaan. 

Pekkala: Selosti mistä johtui, ettei valtio-
varainvaliokunnan mietintöön liitetty valiokunnan 
sos.-dem. jäsenten enemmistön vastalausetta. 

Salmenoja: Kysymystä on ajettu vakavasti ja 
harkitusti.Selosti asian käsittelyä valtiovarain-
valiokunnassa. 

Helenius: Piti virheenä sitä,että asia nyt 
vasta tuodaan ryhmän päätettäväksi. Ehdotti,että 
maissin tullissa ei yhdyttäisi suuren valiokunnan 
ehdotukseen. 

Kuusisto: Puhui suuren valiokunnan mietinnön 
hyväksymisen puolesta. £1 tästä asiasta mitään vaa-
livalttia tule. Hyöty viljatulllen alennuksesta 
ehdotulla määrällä on kuluttajUle kovin pieni, 
vain noin 15 mk vuodessa. 

Harvala: Oli suuren valiokunnan ehdotuksen 
kannalla.Maataloustyöväen palkankorotusvaatimuk-
silta putoaa pohja, jos viljatulleissa ollaan ko-
vin ahtaalla kannalla. 

Rantala: 011 suuren valiokunnan mietinnön 

hyväksymisen kannalla. 
iamiokoski: Puhui suuren valiokunnan mietinnön 

hyväksymisen puolesta. 
Linna: Asian nykyisessä valheessa on vaikea muuttaa 

kantaa.Kannatti Heleniuksen ehdotusta. 
Kivisalo s Suuren valiokunnan ehdotus olisi hyväk-

syttävä ja kaikkien ryhmän jäsenten oliai tyydyttävä 
ryhmän päätökseen. 

Jokinen,K.:Valitti sitä,että on jouduttu pelaamaan 
jälkipeliä.Ryhmän olisi pitänyt kokoontua ajoissa tästä 
asiasta päättämään. 

Aattela: yhtyi Lehtokosken kantaan. 
Pyy: Vältti etteivät työläiset ole kiinnostunei-

ta vlljatullien määristä.Kannatti suxiren valiokunnan 
mietinnön hyväksymistä. 

Kuittinen: Yhtyi Vellingin lausuntoon. 
Tanner: Edustaja Pennanen lausui eduskunnassa, 

että ryhmämme on tehnyt kuperkeikkoja viljatulllen 
kohdalla. Ryhmä olikin 10 vuotta sitten viljatulleja 
vastaan. Huomattava on, että koko eduskunta oli v.1914 
viljatulleja vastaan. Hallituksen esitys vakinaiseksi 
tullitariffiksi on eri käsittelyasteissaan huonontunut. 
Tähän on hallituskin syypää viljatulllen kohdalta.Täs-
sä vaiheessa el voi repiä rikki suuren valiokunnan mie-
tintöä. Esitin v.v. teoreettisen käsityksen asiasta, 
se edellytti sitä, että voisimme vapaasti päättää asiasta. 
Ei tämä kysymys kaataisi hallitusta, mutta voisi vaikut-
taa tullitariffin käsittelyyn.Eduskunnassa varmaankin 
tehtäisiin viljatulllen korotusesityksiä. Mitä maissin 
tulliin tulee,on siinä korotusehdotus varsin aiheellinen. 
Rehutuotannossa on meillä suuri aukko täytettävänä.Ulko-
mailta tuodaan maahamme väklrehua noin 240 milj. edestä 
vuosittain. Häitä rehuja käytetään kiihoittamaan tuotan-
toa ja seurauksena on huomattava ylituotanto. Onko järkeä 

I 
siinä,että tuodaan ulkoa rehuja ja viedään tuotteita 
vlentipalkkioiden turvin ulos. 

Keskustelun päätyttyä hyväksyttiin suurella ään-
ten enemmistöllä(ääniä el laskettu) suuren valiokunnan 
ehdotus syömäviljan tullien kohdalla. 

Tämän jälkeen hyväksyttiin 55 äänellä 17 ääntä 
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ehdotus 
a i t u u d e l t s l : 

Puheeni ohta ja. 

llhteeri. 

P ö y t f t k i r j a 

Sosialidemokraattisen Eduskuntaryhmän valmis tus valiokunnan 
kokouksesta^ joka pidettiin ryhmähuoneessa eduskuntatalossa 
12 pnä lokakuuta 1928. Saapuvilla olivat: Bryggari^Harvalai 
KulovaarayLinna,Lonkainen,8yrjänen»TQlonen,Wiik ja Aattela 
sekä ministeri Tanner. Puhetta johti Harvala Ja pöytäkirjan 
kirjoitti Aattela. 

T a T k a S t e t t « « 

Sf^-. 

1 s. 
Valtion viran- Ja perhelisien 
välialkainen koroitus. 
Otettiin käsiteltäväksi ryhmän suhtautuminen hal-

lituksen esitykseen valtion viran- ja toimenhaltljain per-
helisien väliaikaiseen korolttamlseen. 

Harvala: Hallitus ehdottaa tulo-ja menoarvioesityk-
sessään viran- ja toimenhaltljain perhelisiä väliaikaisesti 
koroltettavaksl 1,200 markasta 2,100 markkaan jokaiselta 
perhelisään oikeutetulta lapselta. Tässä yhteydessä on harkit-
tava miten ryhmä suhtautuu ryhmän jäsenen Malkamäen aloittee-
seen määrärahan osoittamisesta ylimääräiseksi perheellisyys-
avustukseksi maalalskansakoulunopettajille, sekä hänen toi-
seen aloltteeseensä määrärahan osoittamisesta ylimääräiseksi 
palkanlisäykseksi maalalskansakoulunopettajille. Edelleen on 
harkittava olisiko perhelisää annettava vain niille viran-
ja toimenhaltijoille,joiden palkka el ole 4S,000 markkaa suu-
rempi,kuten on nykyisin laita,vaiko kalkille, niinkuin hal-
litus ehdottaa. Hallituksen esitys merkitsee 19 miljoonan 
markan lisäystä menoarvioon ja maalaiskansakoulunopettajien 
ylimääräisen perheelllsyysavustuksen hyväksyminen 3 miljoonan 
markan lisäystä menoarvioon. 

Kulovaara: Hyväksyi hallituksen esityksen. Myöskin 
> 

maalalskansakoulunopettajille olisi annettava ylimääräinen 
perheellisyysavustus 

Bryggari: Hallituksen esitys voidaan hyväksyä muuten, 
mutta n.s. Vesterisen viiva on säilytettävä. 

Tolonen: Eikö voitaisi ajatella perhelisien asteettals-
ta vähentämistä suurempien palkkojen kohdalla? 

Mi 
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Harvala: Asia on ¡o tullut tunnetuksi^ joten halli* 
tuksen esitystä on valkea muuttaa. Olisi hyväksyttävä 
hallituksen esitys sekä Malkamäen aloite ylimääräisen 
perheellisyysavustuksen antamisesta loaalaiskansakoulun-
opettajille. 

Lehtokoski: Yhtyi Harvalan lausuntoon* 
Tanner: Huomautti, että perheen aiheuttama rasitus 

tuntuu m.m. vuokrissa. Maaseudun kansakoulunopettajilla 
on vuokravapaa asunto. Tämä on huomattava asian käsit* 
telyssä. 

Keskustelun päätyttyä päätettiin viidellä äänellä 
kahta vastaan hyväksyä hallituksen esitys* Tämän jäl-
keen hyväksyttiin Malkamäen aloite ylimääräisen per-
heellisyysavustuksen antamisesta maalaiskansakoulun-
opettajille. Malkamäen toinen aloite» joka koskee yli-
määräisen palkani is äyks en myöntämistä maalaiskansakou» 
lunopettajillei ehdotetaan hylättäväksi* 

2 5. 
Lomalaki, 

Otettiin käsiteltäväksi ryhmän suhtautuminen halli-
tuksen esitykseen laiksi työntekijäin vuosilomasta, 

Bryggari: Selosti lain sisältöä ja asian käsitte-
lyä työväenasiainvaliokunnassa. Asia olisi hoidettava 
niin» ettei sen läpimenoa vaarannettaisi* Mietintöön 
liittyy meikäläisen valiokuntaryhmän jäsenten vasta-
lause , jossa ehdotetaan, että nuoren työläisen ikäraja 
määrättäisiin 18 vuodeksi ja että 7 J:n viimeinen lau-
se hyväksyttäisiin hallituksen esityksen mukaan, Nel* 
jä valiokunnan meikäläistä jäsentä» nim, Turkka»Perho> 
Ampuja ja Hiilelä, pitäen silmällä Pohjois-Suomen sa-
tamatyöoloja» ehdottavat vastalauseessaan» että lomaan 
oikeuttava satamatyöläisiä koskeva tuntimääräys kuusi-
sataa muutettaisiin kolmeksisadaksi,(Alin raja) Valio-
kunnan i.k«l:nen jäsen Saarinen» ehdottaa vastalausees-
saan» jonka 4 Ssä koskevaan osaan meikäläiset valio-
kunnan jäsenet Ampuja ja Perho ovat yhtyneet» että 

I ' 

työntekijäin vuosilomia pidej&nettäisiin hallituksen 

aa 

hallituksen esittämistä määristä» jotka valiokunta 
on hyväksynyt, ja että lain 4 i:n otettaisiin 
teollisuuslaitoksessa»rakennustyömaalla»voimalaitok-
sessa ja työpajassa tai niihin verrattavassa yrityk-
sessä työnjohtajana,rakennusmastarina»konemestarina 
tai teknikkona toimivaa työntekijää koskeva kohta. 
Piti Saarisen vastalausetta agltatoorisessa mielessä 
tehtynä. 

Syrjänen: Valiokunnan mietintö olisi muuten 
hyväksyttävä paitsi valiokuntaryhmän yhteistä vasta-
lausetta olisi koetettava ajaa läpi. 

Bryggari: Hyhmän jäsen Virtanen aikoo tämän 
lain kolmannessa käsittelyssä ehdottaa eduskunnan 
hyväksyttäväksi toivomuksen» jossa kehoitettäisiin 
hallitusta antamaan esityksen vuorotöissä ja vaaral-
lisissa ammateissa työskentelevien työntekijäin 
vuosilomien pitentämisestä. Si pitänyt suotavana 
tällaisen ponnen esittämistä, 

Tolonen: Hyväksyi työväenasiainvaliokunnan 
meikäläisten jäsenten enemmistön kannan. 

Lehtokoski: Valitti sitä» että palvelijat 
ja teknikot ovat jääneet lomalain ulkopuolelle. 

Bryggari: Oli sitä mieltä, että palvelijat 
ja teknikot tulevat» vaikkei näitä työntekijäryh-
miä laissa erikseen mainitakaan, saamaan tämän lain 
mukaisesti vuosilomaa. 

Wiik: Ihmetteli sitä, mikseivät ryhmän jäsenet 
ole voineet kannattaa työntekijäin vuosiloman pi-
dentämistä, 

Bryggari! Siitä olisi voinut olla seurauksena 
lain kaatuminen. 

Lonkainen: Oli sitä mieltä, että Saarisen 
parannusehdotusten tarkoituksena on ollut saada 

/ maalaisliittolaiset vastustamaan lain hyväksymistä. 
Kulovaara: 011 sitä mieltä, että hallituk-

sen esittämää vuosiloma-aikaa olisi voitu pidentää, 
Maalaiskirjeenkantajat eivät saa lomaa, mikä on 
valitettavaa. 

Keskustelun päätyttyä päätettiin ryhmäkokouk-
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selle ehdottaa, että ryhmä kannattaisi työväen-
asiainvaliotoinnan mietinnön hyväksymistä, paitsi 
että koetetaan saada hyväksytyksi meikäläisen va-
liokuntaryhmän vastalauseen ehdotukset. Ja että 
ryhmän Jäsenet eivät saisi antaa kannatustaan 
Saarisen vastalauseelle. 

3 J . 

Itomanpyyntöja, 
Lindström pyysi vapautusta eduskunta-

työstä lokakuun 18-19 päiviksi. 
Peltonen samoin lokakuun 14 päiväksi. 
Bryggari samoin lokakuun 21 päiväksi. 
Pyyntöjä puolletaan. 

V a k u u d e k s i : 

Puheenjohtaja, 

A r 

P ö y t ä k i r j a 
\ mmmmmmmmmmmmmmmmmmm 

Spsialidomokraattisen Sduikunt«ryhmän kokoukseata, joka 
pidettiin ryhmtthnoneeiea ednakuntataloeea 13 pnä lokakuu-
ta 1938. Himenhuudossa merkittiin poissaolevikai: Fager-
holm( Bairae) »Huttunen»Juutilainen»iComu,Koponen! sairas), 
Kosonen »Kuusi eto »Lehikoinen .Marttila »Paasonen »Pekkala, 
Peltonen ,Ryömä( sairas),Salmenojat sairas)»Sundström,Svento, 
Turkka »Welling Ja Voionmaa. Puhetta Johti Harvala Ja pöy-

* 

täkirjan kirjoitti Aattela. 
% 

1 §. 
« 

Teknikkojen y.m. lähetystö. 
Ryhmäkokoukseen saapui teollisuuBteknikkoJen.teolli« 

suusvirkailijain.rakennusmestarien Ja konemestarien liit-
toja edustava lähetystä» Jonka tahölta kiinnitettiin huomio-
ta eduskunnassa parhaillaan käsiteltävänä olevaan lomalakiin 
Ja toivottiin» että lain 4 S:än otettaisiin teollisuusialtok-
sassa,rakennustyömaalla »voimalaitoksessa Ja tytJpajassa tai 

* • ( 
niihin verrattavassa yrityksessä työnJohtaJana,rakennusmes-

I 

tarina»konemestarina tai teknikkona toimivaa työntekijää 
koskeva maininta. (Liite 1) 

Puheenjohtaja Harvala vastasi lähetystölle ryhmän 
1 m 

puolesta. Kiitti lähetystöjä annetuista tiedoista. 

2 §. 

Kansakoulupogettajien Liiton ylimääräisen kokouksen 

• lähetystö. 
fiyhmäkokoukseen saapui KansakooiunopettaJaln Liiton 

ylimääräisen kokouksen valitsema lähetystö»jonka taholta 
kiinnitettiin ryhmän huomiota kansakoul unopet ta Jäin palk-
kakysymykseen sekä lausuttiin toivomus» että ryhmä kannat-

/ 

taisi ed. Malkamäen rahaasia-aloitteiden hyyäksymiatä. 

(Liite g; 

Puheenjohtaja Harvala kiitti lähetystöä annetuista 

tiedoista Ja vakuutti» että ryhmä tulee kiinnittämään vaka-

vaa huomiota lähetystön esittämiin näkökohtiin* 
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YkBitylBOpplkonlnJen liiton Ja Snonen Ylcaltylakoulunopet-
tajlen ItthetyatB. 

RybffltflcokoukBetn aaapai Yksityieopplkoulnjen liiton ja 
SaoiMn Yk0ityiskotaimop«ttajion yhdiatykstn ItthotyatO, Jonka 
taholta kiinnitettiin ryhaKn huomiota yksltyiaoppikoiaajen 

-TaltioaTnn koroitttakyaymykaeen. t l i i ta g) 
PcOioenjohtaJa Barrala Tastaiai l&hatyattjlle ja Takant-

tl ryhmän kiinnittttvän aaianmukalata hnomlota ItthetyatCSn eait-
tttmiin tietoihin. 

t 

4 5 . 
lomalaki > 

Otettiin käsiteltäTäkai ryhmän atihtautuminen hallituk-
aen ealtykaean lalkai työntekijäin vccsilomasta. 

4 I 

YalmiatuBTaliokonta ehdotti, että ryhmä ksnnattalai 
tyOTäenaaialnTalioJcannan mietinnCJn hyväkaymiatä, .paitsi että 
koetetaan aaada hyräkaytykai meikäläisen Tali o kuntaryhmän 
Taatalauseen ehdotukset, ja että ryhmän jäsenet eiTät sai-
al antaa kannatustaan ed. Saarisen Taatalauseelle* 

Beinikainen: Ryhmän jäsenten ei ol is i pitänyt kirjoit-
I 

taa nimeään i.k.lteen edustajan Tastelanaean alle* Joa jot-
« • 

kut ryhmän jäsenet olivatkin samalla kannalla, olisi pitänyt 
kirjoittaa oma vastalause. Oli jyrkästi s i l l ä kannalla, että 
Saarisen vastalausetta ei saa kannattaa* Tovol että ryhmä 
hyväkayial 4 hallituksen esityksen mukaiseati. 

• te 

Sillanpää: Aaia on nyt ikäväsaä valheesaa* Palvelijoi-
ta el oliai aaetettava erikoisasemaan. Ehdotti että 5 ii:n 
2 mom* polstettaiailn viimeinen lause, joka alkaa:'^Maanvil-
jelyksen ja sen sivuelinkeinoihin.• 

Hiltunen: Tämän lain aikaansaaminen on nykyisen halli-
tuksen parhaita saavutukaia. TyOväenaalainvallokunnan meikä-
läiaen ryhmän oliai pitänyt ehdottaa 4 S:n muuttamista siten 
kuin Saariaen vaatalauaeeaaa ehdotetaan. Valitti aität että 
maalaiakirjeenkaatajien kohdalta laki on epäaelvä, s i i tä 
el llemene onko tämä työntekijäryhmä lomaan oikeutettu vaiko 
el . Kannatti v.v. ehdotusta. 

Perho: Sanoi aaaneenaa tietää, että kalkki muut naa-

laialilttolaiaet miniaterit, paitai Hannula, ovat valtioneu-

j bä 
J 

•J 
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voaton latunnosaa äänestäneet lakiehdotuksen antamista 
vastaan» Selosti asian käsittelyä tyOTäenasiainvallo-

„ kunnassa ja s i tä , miksi kirjoitti yhtyvänsä Saariaen 
vastalauaeeaeen 4 S:n kohdalta. 

Ampuja: Selosti myOskin asian käsittelyä tyO-
Tätnaslalnvallokunnaasa. Kannatti Sillanpään ehdo-
tusta. Shdot t i , että 4 S ehdotettaisiin auureaaa va-
liokunnassa muutettavaksi siten, että teolllauuatek-
nlkot,rakennuameStarlt,tyt)njohtajat ja konemeatarit 

. pykäläsaä nimettälailn lomaan oikeutetuikai, 

Bryggari: Olen pitänyt tärkeänä aitä, että tftmä 
..laklealtya aaatalaiin hyväkaytykal. «loa lähdetään huomat-

tavimpia muutoksia valiokunnan mietintO{}n tekemään »vaa-
rannetaan lain hyväksytyksi tuleminen. Lakiesitykseen 
on jäänyt paha epäkohta, nim. se, että tyt5ntekljä.joka 
omasta aloitteestaan eroaa tytlstä». el saa lomaa. 

Kivisalo: Kannatti Ampujan ehdotusta. 

, Sillanpää: Puhui vielä maataloustytJlälsten Ipmaky-

symyksestä. 

Jokinen.K.: Kannatti Sillanpään ehdotusta. Lakiesi-
tykeen 8 §:ä olisi selvennettävä niin, että työsuhteen 
katkeaminen johtuipa se sitten työntekijästä tai tytJnan-
tajasta, ei merkitse lomaoikeuden menetystä. 

linna: Yhtyi Sillanpään ehdotukseen. Bi uskonut,että 
maalaisliittolaiset.kaataisivat lain maatalouatyölälsten 
lomakyaymykaeen. 

Virtanen: Tämä lakiealtya on kyllä hyvä asla vaa-
litaistelussakin käytettäväksi. Lain hyväksytyksi tuloa 
el pitäisi vaarantaa. Valitti ettei graafilllsen teolli-
suuden työläisille anneta pitempää lomaa kuin laissa esi-
tetään. Piti suotavana ettei kalkkia lomakysymykslä kyt-
kettäisi yhteen. Kauppa-ja lllketyöntekijäin lomakysymystä 
el olisi pitänyt, tässä laissa järjestää. 

I 

Toivonen: Oli aitä mieltä, että maatalpuatyöläiaten 
kohdalla lain hyväksyminen merkitsee loman lyhennystä ja 
loman vieton muuttumista huonommaksi »koska loma voidaan 
antaa useammassa erässä. Thtyi Sillanpään ehdotukseen. 

Ualmiyuori: Piti suotavana lain hyväksymistä kuten 
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T.y. ehdottaa. Lakiesitys el koake maalftieklrjeankan-
tajla» jotka kuitenkin olisi saatava lain piiriin kuu-
luviksi. 

Pitkäsilta: auuresea valiokunnassa olisi koe-
tettava saada lakiasitykseen parannuksia* Ryhmän olisi 
pitänyt asiasta aikaisemmin keskustella* 

Hiltunen:lCannattl Sillanpään ehdotusta. 
Bryggari:Huomautti etteivät maataloustyöläiset-

- kään ole Jäänet lomalain ulkopuolelle. 
Helenius: Asla olisi suuressa valiokunnassa pan-

tava Jaostoon Ja koetettava saada korjauksia aikaan* 
Halonen: Yhtyi edelliseen* 
Keskustelun päätyttyä hyväksyttiin ensinvv.v*eh-

, dotus tyOväeanasialnvaliokunaan meikäläleen valiokunta-* 
ryhmän vastalauseen kannattamisesta. Tämän Jälkeen 
päätettiin evästää suuren valiokunnan meikäläisiä Jäsentt 
toimimaan siten», että lakiesityksen 4 § otettaisiin 
työnjohtajana,rakennusmestarina,konemestarina tai teknik-
kona toimivaa tytSntekiJää koskeva määritelmä, että 5 §:n 
2 mom. poistettaisiin viimeinen lause Ja että 8 § olisi 
niin selvennettävä, että työsuhteen katkeaminen,Johtuipa 
se sitten työntekijästä tai työnantajasta, ei merkitse 
lomaoikeuden menetystä. Lopuksi päätettiin v.v. ehdotuk-
sen mukaisesti, ettei ryhmän Jäsenten ole kannatettava 
Saarisen vastalausetta* 

5 §. 
Valtion viran- Ja toimenhaltijäin perhelisien väli-
aikainen koroitus. 
Otettiin käsiteltäväksi ryhmän suhtautuminen halli-

tuksen tulo-Ja menoarvion yhteydessä tekemään esitykseen 
valtion viran- Ja toimenhaltiJäin perhelisien väliaikai-
seen korolttamiseen Ja ed. Malkamäen aloittesiin. 

Valmistusvaliokunta-ehdotti-, että ryhmä hyväksyi-
si hallituksen ehdotuksen sekä ed. Malkamäen toisen aloit-
teen, Joka koskee, ylimääräisen perheellisyysavustuksen 
antamista maalaiskansakoulunopettajille, Ja että ryhmä 
vastustaisi ed. Malkamäen toisen aloitteen hyväksymistä. 
Tämä aloite tarkoittaa ylimääräisen palkaniisäyksen myön-
tämistä maalaiskansakoulunopettajille. 

Sosialidemokraattisen puolueen Eduskuntaryhmälle 

Kun ehdotus laiksi työntekijäin vuosilomasta kohdakkoin 
tulee Eduskunnan käsiteltäväksi, haluavat allekirjoittaneet liitot sitä 
ennen kiinnittää arv. edustajien huomiota oheiseen kirjelmään, minkä olem 
me Sosiaaliministeriölle Jättäneet sen Jälkeen, kun sanottu lakiehdotus 
oli Eduskunnalle annettu. 

Asla, minkä kirjelmässämme olemme esittäneet, on ollut 
vireillä Jo vuodesta 1930 alkaen Ja olemme sen johdosta useasti käänty-
neet Valtioneuvoston puoleen, mutta aina tuloksetta. Toivommekin nyt, 
kun asia Eduskunnassa tulee esille, että se vihdoinkin saisi toivomustem-
me mukaisen ratkaisun. Lisäksi vllttaarranme siihen, mitä ed. Saarinen y.m. 
ovat mainitusta lakiehdotuksesta työväenaslainvallokunnan antamaan mie-
tintöön lllttämässään vastalauseessa esittäneet. 

Helsingissä, lokakuun 12 p:nä 1938. 

Suomen TcoHisuusteknikkojcn 
Liitto r.y. r::^^ 

Suomen Teollisuusvirkailijain Liitto r.y. 
Georg Grenman. Allan Ansama. 

(Valtakirjalla) 

SUOMEN 
RAKENNUSMESTARILIITTO 
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Jäljennös, 

S o s l a l I m i n l s t e r l ö I I •• 

I t -

Tämän kuun 2 ptnä eduskunnalle annetun työntelcijäin vuosi* 

lomaa koskevan laklesityksea Johdosta pyytävät a l lekir jo i t tanset 

j ä r j e s t ö t esittää mlelipitetiiän kunnioittavimmin ^euraavaai 

Lakiehdotuksesta» samoinkuin sen perusteluista käy sei» 

v i l l e , että teoIIlsuusLaltosten» rakennusliikkeiden, työpajojen , 

voimalaitosten y»m»s. työnjohtajat, konemestarit, raicennusmestarit 

ja teknikot on Jätetty kokonaan sitä huomiota vo i l l e , minkä he mie-

lestämme oikeuden mukaan ansaitsevat, e l l l ä koko tähän työntekijä* 

^hmään kuuluvat työntekijät eivät ole lakiehdotuksen mukaan oikeu-

tettuja saamaan vuosilomaa muuta kuin sen aäsrän mlka lain 2 «tssä 

on säädetty. Jos esilläoleva lakiehdotua sellaisenaan hyväksytään, 

tulee sen, kuten nykyään voimasäa olevan vastaavan lain tulkinnassa 

llmeaenään epäselvyyttä Ja erimiellByyttä s i i t ä , mitä lakia tai lain 

kohtaa o l i s i noudatettava tällala^in niin sanoaksemme teknillisen 

henkilökunnan vuosilomiin nähden, e l i henkilöiden. Jotka eivät yleen-

sä säännöllisesti osall letu ruumiilliseen työhön, vaan muodossa tai 

toisessa valvova, s i tä Ja työn kulkua« 

Kieltämättä on tarpeellista saada mainitsemi emme työnteki-

jöin vuosilomakysyAys ratkaistuksi lainsa»däntötietä« läl löin tule« 

lähinnä kysynqykseen mielestämme se ratkaisu, että tä l la i se t työnta* 

ki jä t asetetaan vuosiloman suhtesn samaan asemaan kuin toimlatotyöii-

tekijätkiu» Perusteluna lakiin työntekijäin vuosilomasta sanotaan mm.t 

M 
ij 



"Säännöt pitonrnftsttt vaoilLomaaU tul is i kuten nytgrislnkiD 

kostcemaaa •••••••••••••• piirustus» ym. selLaieet toimistott Joiden ty6* 

aika ja muut työolot on j ä r j s s t s t t y i tsenäisest i j a riippumatta teol-

lisuueyrityksen tareinaisesta t/ön kulusta«" 

Ifii Toitane a s i a l l i s e s t i kieltää sita» etteitätkö esim. teol-

lisuus laitoksen työnjohtajat, rakennusmeatarit, konemsstarit sekä hai* 

hin TerrattaTat o l i s i oikeutettuja sasmaan yhtäpitkän fuosilonsn 

kuin saatat sanan l a i t oksan toimistotyöntekijät» vaikka snsinaBliiit-

tujen Tuoslloma onkin riippuvaisuussuhteassa työn kulusta» on aa hy-

vällä tahdolla jär jestet tävissä* Tämän pitemmän vuosiloman tsrpeen ovat 

työnantajat jo suurelta osaltaan huomioineet» järjeatäroällä pitempiä 

vuoeilomla edelLämainituille työnjohtajilleen työn kulun s i l t ä hälr i* 

ytymättä. On otettava huomioon» et tä he joutuvat teicemään pitempiä 

työpäiviä» työskentelemään polkkeulcsetta epäedulliseramissa olosuhteissa» 

m.m, yöllä ja helpommin taudeille ja tapaturmille a l t t i ina kuin to i -

mlstotyöntekijät* ifii ole iqyöskään aliarvioitava s i tä henicistä voioanku-

lutusta» minkä nykyinen teolLiaen tuotanto vaatii henkilöiltä» jotka 

vastuunalaisina joututat hoitamaan sekä kone- että Ihmisvoimaa« Täl-

lainen työ ei ra joitu vain varsinaiseen työaikaan» vaan on aiihen kiin-

nitettävä huomiota j a suunniteltava seuraatan päivän töiden j ä r j e s t e -

lyä vielä sen jälkeen» tcun toiset ovat työnsä lopettaneet« Kun vielä 

oetaan huomioon» että se ylityö» minkä nämä työntekijät joutuvat varsi* 
työ 

naisen työajan jälkeen tekemään laitoksen tai työmasn^ehon säilymisek-

si» niin el liene l i ikaa vaadittu» Jos t ä l l a i s e l l e tekni l l i se l le henki-

lökunnalle laissa säcidsttäisiln vähintäin samanpituinen vuosiloma kuin 

toimistotyöntekijöillekin« 

Lakiehdotuksen perusteluissa edelleen lausutaan aeuraavaat 

"Kun parhaillaan on valmisteltavana työaikaa teollisuus- j a siihen ver-

ra t tavi l la a lo i l la koskevien säännösten uusiminen» voitaisiin mahdol-

l i s e s t i sen alan vuosilomasäänfiökset ottaa uuteen lakiin«" 

Koska varmuudella ei voitane sanoa» milloin tällainen laki-

ehdotus ensinnäkin Jätetään eduskunaan hyväksyttäväksi ja toiseksi» 

otetaanko siinä mahdolliaesti lainkaan huomioon teollisuus- ja niihin 

verrattavien laitosten nyt esilläolevan lakiehdotuksen pitemmästä vuosi-

lomasta osattomaksi Jääneiden vuosilomat» el mielestämme ol is i varaa 

r 



jättää tällaisen suuren tjöntekljärytamän etua huomloonottmtta sekä 

jät tsa tdellean lomien pidennyicflen määrttäniati työnantajan tahdoaU 

riipputaksi* 

Sdolläeaitetyn ^aruateelLa toifomme» etuä nyt käaiteltävänä 

oletan työntekijäin tuoallomaa koaketan Laklchdotukaen 4 S auutettalalia 

kuulumaan aeuraataatii 

Kauppalllkkeeasä Ja tolmlatoasa ynnä niihin Terrat* 

tataaea yrltykaeaaä työakenteleTälle työntekijälle sekä 

teollieuualaitoksessa9 rakennustyömaalla» voimala!tokaesaa 

Ja työpojaaaa tai niihin terrattatasaa yritykaesaä ^yöQjobf» 

ta Jana 9 ralcennuamastarina» konemestarina tai teknikkona 

toimitallo työntekijälle, on annettata kalenterlfuosittain 

Tuosilomaa milloin työsuhde ennen 1 päitää syyskuuta on 

keskeytymättä Jatkunut kähintäin kuusi kuukciutta» yksi t i ik-

ko, kun se on Jatkunut tuoden» kaksi tiikkoa» kun se on Jat* 

kunut vi is i tuotta» kolme tiikkoa sekä kun se on Jatkunut 

kymmenen tuotta» neljä tiikkoa* 

Samalla rohkenemme lausua sen toitomukaen» että tämänkaltai-

sia lakiehdotuksia laadittseaaa t iedusteltaisi in allekirjoittandden 

l i i t to jen mielipidettä. 

Helsingissä syyskuun 16 pnä 1938. 

H 
i «1 

Suomen reoll iauustirkei l i jain Li i t to r*y* 
Oaorg Grenman Allan Ansama 

Suomen Rakennuamestariliitto 
K.V. Angertuori Martbi Sorvari 

Suomon Teollisuusteknikkojen Li i t to r«y* 
Väinö Aatik A. Niemi 

Suomen Konemeatariiiitto r*y« 
Nyström H. Peräii:en 

Jäljennöksen oikeaksi todistavati 

JIJUX 
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t . 8 « S a i l j . B k a i i i & i a h a » J o k a o a m t t r n teUitoksta a r a o a a n r i 
t a i t a a l a o a a t t a a a n a t a a i t a U i l K l t t i i f t i k t a t i t i i i a t t t a o l t f i t a k a » -
l a j t a h r « k t l . l i l d t a k U k o o l a j t a t a X o a a « J o t k a l a i f t t f U l M i i a i t a a t a 
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a t t a A A r i a a a i t U t a A t U f A i a y r t t i a o n O a t t a a a J a I f k t t t a t a o i i n t — i k i l 
k a i k k a l a t l h d t l U t i a a k t k l a k o a l u t a l o a J a k o a X a k a l a t t o a t t t t t p t t a a i t U -
a t l t t O a k o l t o a J a « n d i t t t a i t t a t a r k o l t U f a t t o i a t a p i t a t t . > 

3 . K a i k i l U a l o i l U J a l a o n a o l l i t t a t l a f G t k i a o p t t a a t o i a t a a l a l i a 
k t k i t r t t a o a r i k t n t a n a a t i a t a v p t i t a J a u a t l a a t a o j a . J o a k o a l a t f t í k l a -
v o j t a p u a t t t a t a a p a k o i t t t a a a t a t a t u a u m k t h i t r k t t a t f L i a . k l x t U a i i t t 
o p t t u a t j d J a a t i d A a l a t t t a a t k a t i r a t a a . O a k j r l l A t o t t a , t t t a t d a l U t i a -
a a t k t a a a l k o n a i t a t o l o t u h t t t t t l T t t Y i t U l a o k o a l a a » t t a l u o v a t o p o t -
t a j a t , a a t t a f t V k t o t t a o n , o t t f t t j O a i t t , J o l U t a k u n a o l l i t t t t y O f f t - i 
l i a a t t , t a a a i k a a n p a j T M ^ i a t a l o k a i a k a l n k t l T O t t o a i a t j O a a t l n t y ö t -
k t n t t l t ^ a . 

4 . I j k i a i k a i t a a t a o p p i k o o l a a t a t o i n . l a o n n o a h i a t o r l a n t t k f t i ^ r t l i k a n 
J a k o a l a n o p t t a o o v a t t u a r a a t l t a t l a o a t A l n a u a t t o a t t t . K o a l a , J o k a t a k -
t o o p F t y t k t k l t y k a t a t a t a l l a , t u r r l t a t t t v i k o i i a t t y ö h a o n t o t k a l a a t o l - ! 
n a t a J a m i a t i n a a a * T a r v i t t a a k a n a o l U n t a t p p l l a a k l r J a a t o J a t y 5 É k t n t t ¡ 
l y k a o n t , a u n t o i a o n t a i k a a p a h a a a p p l l a l t t a a J é h t a a l a t a t a o a t t o i a i s a a - ^ 
t t t a « J o k a k ä i t t ä k i n o n a a ä t n a i k a i t t a k o a l a n t a r k t l ^ ^ i a p a o l l a * O l i t i 1 
t d t l l t t n t a a U v a a t l l a l t U v a r i a t t t a l a t y M l i a t i t i , J o i U a n a U a i k a | 

t a t t k & a t a y k o i t a k t o t a k o k t i a j ^ . n i t t i a a k t t i t a t a t i d ä a m k j i a a t k a a -* 1 

t t k o a l a a a t o m t a o a i a v t r v o i n p a r a M i n m m t t o t a t k a i a y k t i t y i a a t t p p i -
k o i i l a t . 
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MB JulkAlstm YivaUiMi tlUatOB Ätoan oU iykifllA 1987 fksitiritU * 

! 

Ja kmuiaXUtU kovUJa m Ja mlliii l l l l l l laXtlM kaaS»-
lî  tt ippiUlta aliaift J O ä * 

•• IksitflAoalat aiat mXUall« Mvat Ja «itaa a* maalaa Ja via-
0ik|BMaiaa kalMata amt #»iaaeat mltlaavaioja amaaattMat fUvM* 
Ikfitjitkoalaaia apyllat aOaai vaUioUt IitanMM 19S8-3T kMkittUrU 

rik» «aUlM koalam H f l i ak. ToaiaaiaaM aaa «a vialikla Ma* 

7. Oa aoaMa ktftaaa asiaaMaiMlU talialU agrOimttty» a tu ykaityl«-
kovM fU^näk U k ^ n t kyvla tahUHaii. g| wi oUa |kt«itfkanHi a t e 
aMdKalsU pU&m viaalatfMi lAiU kMlaJa» jaiaM raaMtti toiaaa puo-
U SaoMa «ppikaolaa kk? vim lapsi lU Ma katvatikMaM. Matto aiviftya-
Uitos» joka aUtalMsti Ma tyOtkaaaalU fUTalMistM toloudalUttM 
huoXlM palMMM Ja Joka oi voi Mtoato aikaaM kohltfkoaa aiikaiMi, lÄ-
aottfF aattoMttOMitl. 

8. OtottakoM kttoaioM viaU o«kla Mikka, otU otoakU aMUiolaatM 
vaahoaploa oa aoaln pakko • laltioa koalajoa kokoaMa pvattMiiM toi 
alldon rlittoaftttiteTTdM tthdoa - toakkto UpoilloM aykyioM kivoSa to-
loatollloon kilpailva mkoi vtltUaAMato oplllioto olvlotyato ounrokoi 
ofltkoi ykoitjlMlU akxautovaiMaAolla pavaototmioM Ja ylUpidotylaML 
jkiityiokoaliiioM, JoitM ha oiU paitsi asaiiaLia Joatuvat MlrMMaa kov* 
koito lukakausiaakMja, l i i l U koalailU kaa laoaaoUisista qristft oi olo 
osaoja yajAttcaia Mkdollisosksia ayCatiä <anMksla Ja Tspaaoppilaspaik-
koja koin valtiM koulaiXla. 

Koska oa kjsyafkMsA koko yksitjiOkoalajon oloMSsaolo» oloaaa 
katooaoot ?olvollismidokioaw «ndalloaa vodoto aiikU* joi lU flkiooA aai-
oisM oa M&maisvalto UsissAIa, Ja pidkMM v&lttSaftttOaftii, otU |kai* 
tyiikottlujoa MltioMvut kovoitottaisiia saaaa sinuraisiksi kaia as oliMt 
armon pala-^joa aikoattaMa alaanasto» on tokty uMiMilla pala-
ajssto Ursiaiia JoatanailU aloilla. 

lolsiagis« lOkakiiaa U päivial 1938. 
ittzrnaciriKoiiXtDjii uxreB 

piolostot 
guoaoi l u i f i m o u u M P m i f n i noxsr. 
VHgn - mnT8^oudttuuo6mii<Mr xl 
fXnMD^ia paalsstot 
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Järjestynyt kansakoulunopettajisto, jonka edustajat 

maan kaikilta kulmilta ovat saapuneet Helsinkiin Suomen Kan-

sakoulunopettajain Liiton ylimääräiseen kokoukseen palkkaus-

ii-. 
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asiaamme pohtimaan, tuntee vakavaa huolestumista sen vuoksi, 

että opettajien tukala asema on muiden valtion palkannaut-

tijoiden asemaa parannettaessa jatkuvasti jätetty huomioon 

ottamatta siitä huolimatta, että heidän palkkauksensa jo 

v. 1926, jolloin se lailla viimeksi järjestettiin, jäi koh-

tuuttoman alhaiseksi. Sen jälkeen on palkkaus - muuttuneiden 

elantokustannusten, kouluutusajan pidentämisen sekä yhä ko-

hoavien sosiaalisten menojen vaikutuksesta - käynyt yhä Piit-

tämättömämmäksi. Tämän vuoksi kansakoulunopettajat eivät 

voi tyynin mielin jäädä odottamaan valtion palkkakomitean esi-1 

tyksiä, joiden tiedetään valmistuvan niin, että ne voidaan 

ottaa huomioon aikaisintaan vuoden 1940 valtion tulo- ja me- ' 

noarviota laadittaessa, vaan Eduskuntaan vedoten odottavat. 

että Eduskunta hyväksyisi edustaja Aino Malkamäen y.m. te- f| ̂^ f.l fll kemät raha-asia-aloitteet, joista toinen tarkoittaa 14 milj. H i 
Li I 

markan määrärahan myöntämistä yhden kuukauden peruspalkan ^̂  ̂ ^ 

suuruisen palkanlisän maksamista kansakoulunopettajille 

V.' 1939 ja toinen 3 milj. markan myöntämistä kansakoulunopet-i| ̂  f, 'J3 
. ̂  .1 

tajien perhelisien korottamiseksi 900 markalla vuodessa eli 

samaksi, kuin ne on hallituksen tulo- ja menoarviossa eh-

i ' 3 

dotettu korotettaviksi valtion viran- ja toimenhaltijoille, 

Helsingissä 9. päivänä lokakuuta 1938. 

SUOMEN KAJ^ISAKOULUNGPETTAJAIN LIITON 

YLIMÄÄRÄISEN KOKOUKSEN VALITSEMA LÄHETYSTÖ. 

yc/cc 

Q^-O-dctfiy^ 
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Hyyäkeyttlin äänestyksettä TtV. ehdottOcsat. 

6 S* 
LomanpyyntOJä* 

LinlatrOm pyyei vapautaeta edaaktmtatyöstä 
lokakuun 18*19 päiviksi. 

Peltonen samoin lokakuun 14 päiväksi. 
Bryggari samoin lokakuun 21 päiväksi. 
Pyyntöihin suostuttiin v.v, ehdotuksen mukaisesti. 

7 §. 
Toinen nimenhuuto. 

Sen johdosta, että ryhmäkokouksesta oli poistunut 
useita ryhmän jäseniä, päätettiin toimittaa toinen nimen-
huuto ja merkitä p(5ytäkirjaan polBsaolevien nimet. Pois-
sa olivat seuraavat ryhmän jäsenet:Aarniokoaki«Andersson, 
ISskola.Pagerholmi sairas) »Hakala,Hakkila,Huotari ,Huttunen, 
Juutilainen,iComu,Koponen( sairas) ,Kosonen,Kuu8isto »Kääri-
äinen,Lehtokoski »Lehikoinen,Lindqvist,Linna,Lonkainen, 
Marttila,Meriläinen ,Met säranta »Muhonen »Mustasllta »Mäkeläi-
nen »Paasonen »Pekkala,Peltonen,Hapo »Reinikainen »Byt5mä( sairas^» 
Eäisänen»Salmenojat sairas),Sillanpää,Sundström»Svento,Tan-
ner »Turkka »Welling »Venman» Wiik »Voionmaa ja Väisänen. 

I 

V a k u u d e k s i 

Puheenjohtaja. 

iihteeri. 

T a r k a s t e t t u : 

¥1 

ia 
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I I«« 

Hj i ' 
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Sosialidemokraattisen Eduskuntaryhmän valmistusvaliokunnan 
kokouksesta, Joka pidettiin ryhmähuoneessa eduskuntatalossa 
20 pnä lokakuuta 1938« Saapuvilla olivat: Hakkila,Harvala, 
Komu,Kuusisto,Lepistö,Lonka inen,Pekkala,He inikaineniRäisänen, 
Tolonen,Wiik Ja Aattela. Puhetta johti Pekkala Ja pöytäkirjan 
kirjoitti Aattela. 

fi 

1 5. 
Joensuun työväenyhdistyksen SO^vuotisjuhla. 
Esiteltiin Joensuun ty;n 50-vuotisJuhlan kut-

sukortti . (iiitej,) 
Päätettiin että ryhmän onnittelut Juhlassa esit-

tää ryhmän Jäsen Tervo. 

2 §. 
Lomanpyyntöjä. 

Peltonen pyysi vapautusta eduskuntatyöstä loka-
kuun 21 päiväksi. 

Marttila samoin lokakuun 21 päiväksi. 
Pyyntöjä puolletaan. 

3 5. 
Valtiollisen poliisin 
Otettiin käsiteltäväksi ryhmän suhtautuminen 

hallituksen esitykseen valtiollisen poliisin vakinaista-
misesta. 

Pekkala: Selosti asian käsittelyä valtiovarain-
valiokunnan meikäläisen ryhmän kokouksessa. Hyväksyi omalta 
kohdaltaan hallituksen esityksen* 

Reinikainen: Riekln eroittamlsen ehtona oli, 
että valtiollinen poliisi vakinaistutetaan. > 

Räisänen: Ei uskonut , että hallitus kaatuisi 
vaikka valtiollista poliisia el vakinaistutettaisikaan. 
Hallituksen esitystä el olisi hyväksyttävä. 

Komu: Yhtyi Räisäseen. Ajakoot porvarit asian 
läpi. Jos haluavat. 
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Lepistö! Vakinaistamisen yhteydessä voidaan suorittaa 
tämän laitoksen puhdistamista epäilyttävistä aineksista. 
Oli hallituksen esityksen hyväksymisen kannalla. 

Wiik: Olisi saatava selvyys siitä toimiiko tämä lai-
tos saksalaisten Ja heidän täällä olevien ystäviensä 
puuhien selvittämiseksi. Ellei tästä saada selvyyttä^ 
ei pitäisi vaatia hallituksen esityksen hyväksymistä. 

Kuusisto! Kannatti hallituksen esityksen hyväksy-
mistä. 

Hakkila! Kannatti hallituksen esityksen hyväksy-
mistä. Fascistlen puuhailuista olisi saatava selvyys. 
Ryhmäkokous voisi antaa asiassa "vapaat kädef*. 

Reinikainen; Piti valtiollisen poliisin olemas-
saoloa välttämättömänä. 

Lepistö: Piti parempana sitä, että ryhmä esiintyy 
tässä asiassa yhtenäisesti. 

Komu: Puhui vielä vakinaistamista vastaan. 
Räisänen: El pitänyt ajankohtaa sopivana vaklnais-

ttuttamisen toimittamiselle. 
. Asiasta puhuivat vielä Lepistö Ja Aattela. 
Keskustelun päätyttyä päätettiin kuudella äänellä 

viittä ääntä vastaan ryhmäkokoukselle ehdottaa, että 
ryhmä kannattaisi hallituksen esityksen hyväksymistä. 

V a k u u d e k s i : 

Puheenjohtaja 

iigi 
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Sosialidemokraattisen JSduskuntarThmän kokouksesta, 
joka pidettiin ryhmShuoneessa «daskantatalossa 80 pnl 
lokakduta 1938* Kimsnhuadossa nerklttiln poiisaolsTiksi 
Andersson»Bryggari ,Sskola,Pagerholm( sairas) «Halonen» 
Harrala,Hiltunen »Huotari »Huttunen • Juutilainen •Kilpi, 
Koponen( sairas) «Kosonen »ICäär iäinen »Lindqvist »Linna» 
Muhonen»Mäkelälnen»Pltka8ilta»P7y»Raatikainen,J.» 
Ryt3mä(sairas) »Sillanpää»3und8trOm»3Tento»Syrjänen» 

* 

Tanner »Turkka»Voionmaa ja Väisänen. Puhetta johti 
Pekkala ja ptSytäklrjan kirjoitti Aattsla. 

1 §. 
Läanäolo-oikeus * 

VsturinkuljettaJa»puoluetoyerl J«Parman 
pyysi lupaa saapuvillaoloon ryhmäkokouksessa »suo-« 
sltteli Peltonen* 

Pyyntöi5n suostuttiin. 
» • » 

2 §. 
LomanpyyntOja. 

» 

Peltonen pyysi vapautusta eduskuntaty^jstä 
¥ 

lokakuun 21 päiväksi. 
Marttila samoin lokakuun 21 päiväksi. 

• « » • 

Pyyntöihin suostuttiin v.v. ehdotuksen 
mukaisesti. 

m 

3 §• 
Yaltiollisen poliisin vaklnalstuttamlnen. 
Otettiin käsiteltäväksi ryhmän suhtautuminen 

hallituksen esitykseen valtiollisen poliisin vakinais-
tut taml se sta* 

Valmistusvaliokunta ehdotti» että ryhmä kan*-
t 

nattaisi hallituksen esityksen hyväksymistä* 
Helllng: Kannatti v«v. ehdotusta.. On tärkeätä 

että nykyinen hallitus järjestää tämän asian. 
Bäisänen: Ei hallitus tähän asiaan kaadu vaik-

kei sen esitystä hyväksyttäisikään. Antaa porvarien 
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ajaa tttiaä asla läpi* Byhmän taholta «1 kuitenkaan ol is i 
tehtävä y l i yaalien äänestämieesityatä. EallltukBen mei-
käläisten Jäsenten ollal pitänyt ennenkuin hallituksen 
esitye annettiin, ottaa asian Johdosta yhteys ryhmän 
kanssa. Eaoi^atti siitä» että useat maalaisi i i t t o l a i -
set edustajat ovat äänestelleet hallituksen esityksiä 

I c 

•astaan* Valtiollisen poliisin vakinaistamista ei o l i -
' • ( t 

si toimitettava ennenkuin tämä la i tos on parusteelli-
< ' I t 

saati puhdistettu, mutta silloinlBin vielä ol is i asiaa 
' ' f 

perusteell isesti harkittava* Ehdotti hallituksen esi-

tyksen hylättäväksi. 
t ' 

Komu: Kannatti Räisäsen ehdotusta* Puhdis-

tus ol is i ensin toimitettava. Ryhmä on aikaisemmin voi-

makkaasti vastustanut tämän laitoksen vakinaistamista* 

ICuusisto:-Vakinaistaminen ol is i sopivaa 

toimitta-Juuri nykyisen «sisäministerin aikana* Kakat-

ti: v.v* ehdotusta* 

iCivísalo: Ikävät asiat ol is i koetettava 

hoitaa pois päiväjärjestyksestä* Tällaista pol i is ia 

tarvitaan* Kannatti v*v* ehdotusta* 
* 

Hakkila: Sisäministerin asemaa ei oli^i 

heikonnettava esityksen hylkäämlsellä*Kannatti hall i tuk-

sen esityksen hyväksymistä* 

Lepistö: Vastustavaa kantaa o l i s i perustel-

tava kunnollisesti* Kannatti v*v* ehdotusta* Sax&alla voi*-
4 * r 

daan vaatia, e t tä vakinaistamisen yhteydessä on toimitet-

tava puhdistusta* KulovaaraI Tässäkin asiassa p i tä i s i aikanaan 
•ottaa lusikka kauniiseen käteen. Päästään vähemmällä hy-

väksymällä hallituksen esi tys. 
Räisänen: Puhui vielä hallituksen esityksen 

hyväksymistä vastaan* 
Paasonen: Yhtyi v*v. ehdotukseen. 

Keskustelun päätyttyä toimitett i in nlmenhuu-

toäänestysiäänestyspöytäkirja l i i t e 1) . läneatyksessä 

SOSIALIDEMOKRAATTINEN EDUSKUNTARYHMÄ 
Liite 1 ryhmän pöytäkirjaan 20 /10-38* 

Kokou. klo 
Alia: 

ehdotui " J o o " ehdotuf " I i «f 

^arniokoski 
>^attela 
i ^ p u j a 
Andersson 
Bryggari 
Eskola ^ 
Fagerholm „^(^í^rTÍr.'ítT^.T^. V. 

¿í:Hakala 
^Éakküa 
' Halonen 
"Harvala 

/^lelenius 

Hiltunen 

^ -̂VvAiAi 
^hämäläinen.... 

Jokinen, Emil, 
Cjokinen, Kalle 

Juutilainen. 
/^arjalainen 

Küpi 
;^Kivisalo 
/Koivulahti-Lehto 

/Komu 
Koponen 
Kosonen 
Kuittinen 

/-itujala 
kulovaara 
Kupari 

/kuusisto 

Kääriäinen 
Lastu 
.ehtokoski........ 

-ter.^.::.: 
Lindström 
^ y i ^ c C ^ Af t^T^ 
TJnna * Linna 

honkainen 
Lumme .... 

alkamäki 

Joo 

/ 

h 

h 

L 

/ 
/ 

/ 

/ 

r 

II 

(arttila .... 
leriläinen . 
^tsäranta 

Muhonen... 
(ustasilta . 

Mäkeläinen 
^nen .. 

^Hkala .... 
[ 'S tonen ... 

.Pfenttala ... 

I^^erho 

)nen .. 
Pitkäsilta 

Pyy 
Raatikainen, Jussi 

'Raatikainen, Uuno 
/...•Ili^antala 

Rapo 
Reinikainen •k 
Ryömä, Hannes 

Räisänen . 
[T Salmenoja 

Sillanpää . 
f ('Sinisalo.... 

Sundström 
Swento| 
Syrjänen 
Tanner 
f^rvo 
Iivonen 

j:iTolonen 
irkia 

t 

Turkka... 
Celling... 
Penman . 

./.;.|/Wük 
C^irtanen .. 
Voionmaa 

..I- Väisänen .. 

i (h 

Joa 

/ 
7 

/ 

/ ..... 

/ .... 

/ 

/ 

. . . . . 
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/ 
/ 
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/ 
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a n n e t t i i n h a l l l t a k s e n e s i t y k s t n hyTäksymlsen poo-

l e a t a 36 äfinta j a aen hyllctffiiDlean puolaa ta 12 AIn-

t ä , jo ten ryhfflftkokoQt hyräkayl t« t* ahdotokaan» 

Komns I l m o i t t i päätOkaan johdoata a r i ä -

Tän m i e l i p i t e e n a ä . (Si o le j ä t e t t y k i r j a l l i a e a t i ; 

Y a k u a d e k a i : 

/u. 
jeuheanjohtaja . 

S i h t e e r i . 

I;'! 

MS 

T a r k a a t e t t u : 
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SoBialidemoluraattisan Sdusknntaryhmän Taimi st nsTalloJcon-
nan JcokoolLsoBtat joka pidettiin rThmKhuonetasa tdnsktmta* 
talossa 8 pnä marraskaata 1936« SaapuTilla oliTat:Ear-
•ala»EaloTaara,Kttasi8to,Lehtokoski .Lepistö »Linna»Beinl-
kainen.Bäistfnen,Salmenoja,Syrjänen »Tolonen,Wiik ja iatta-
la sekä kutsuttuna ryhmän jäsen Ampuja. Puhatta johti 
Pekkala ja pöytäkirjan kirjoitti iattela. 

1 5. 
Lomalaki» 

Keskusteltiin lomalain käsittelyssä noudatetta-
vasta menettelytavasta* 

Ampujat Selosti asian käsittelyä suuressa valio-
kunnassa* Valiokunnassa tultaneen tekemään ehdotus, että 
asia lähetettäsiin perustuslakivaliokuntaan tai sitten 

( 

lakivaliokuntaan,jonka tulisi pyytää lausunto perustus-
t ^ f 

lakivaliokunnalta* Suuren valiokunnan meikäläisille jä-
t 

Benille olisi annettava sellaiset ohjeet, että heidän 
olisi vastustettava asian lähettämistä «»m» valiokuntiin* 

Reinikainen: Selosti lain sisältöä* Asiaa ei olisi 
~ » missään tapauksessa lähetettävä lakivaliokuntaan, eikä 
myöskään perustuslakivaliokuntaan* Kivimäki koetetaan nyt 

t 

eaada tämän asian avulla opposition johtoon* Toivoi vaka-
vasti, että edellisensä ryhmäkokouksessa hyväksyttyjä 

k 

parannusehdotuksia ei koetettaisi ajaa suuressa valiokun-
nassa läpi* 

Lepistö: Ihmetteli että asia on suuren valiokunnan 
jaostossa mennyt hakoteille* Jaoston kokoonpanoahan pidettiin 
hyvänä* 

Lehtokoski: Ulisi tarkastettava sisältyykö lakiin 
saavutettujen oikeuksien loukkausta, joa sisältyy, on asia 
korjattava* 

Pekkala: Asiaa olisi hoidettava hallituksen esityk-
sen pohjalla* 

Syrjänen: Suuressa valiokunnassa pitäisi kuulla 

asiantuntijoita ja saada asia hoidetuksi tässä valiokun-



s 
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nftsta, ellei ailnä onnlatata, olisi aBl* lähetet-
tävä peruatUBlakiyaliokuntaan mutta ei mlasään 
tapaukaesaa lakivaliokuntaan* 

Earvalas 21 tähän manneaaä ole aaetettu perua** 
tualainluontoiaekai altä, että työnantajien raaitukaia 
on liaätty. Asia olisi hoidattava suuressa valiokunnas-
aa. Bllei tässä onnistuta, olisi se,lähetettävä perus-
tuslakivaliokuntaan mutta,ei lakivaliokuntaan. 

Keakuatelun päätyttyä päätettiin suuren valio-
kunnan meikäläisille jäsenille antaa toimintaohje, että 
aaia on koetettava saada hoiletukai auuressa valiokun-
nassa, ellei täaaä onnistuta, oliai asla lähetettävä 
perustuslakivaliokuntaan mutta ei lakivaliokuntaan* 

2 §. 
Saapuneita kirjelmiä. 

Merkittiin saapuneiksi seuraavat kirjelmät: 
Soslallstl-lehden konttorin kirjelmä,koskeva 

t 

jouluonnlttelujen julkaisemista lehdeasäiLilte 1), 
Suomalaisen Partlopolkalllton painotuote, 

koskeva kerhohuoneiden hankklmlata partiolaisille 
(Liite 2). 

Sokeain Keakualllton kirjelmä, koakeva toi-
vomusta sokeuskorvauslakiehdotuksen antamisesta 

9 

(liite 3), 
J.H.Nykyrln kirjelmä, koakeva »»Suunnltelma-

talous-järjestelmää" (Liite 4)* 

V a k u u d e k s i : 

Puheenjohtaja. 

Lhteeri. 
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ISOSIALISTI 
T U R K U 

L i i f l V.T. pöjtÄklrjM« e/Xl-3e, 
TuruiM, loktkuulla 1938. 

[ 

Arvoisa työväenjärjestö! 

\ 
. i i 

i I 

Sosialitd-lehä julkaisee koluvaiutkin monni joulu-ja uudenvuodenaattonumetoiiiaan työvienjirjestöjen 

onnittelullmoitusosaston. Tämln vuoksi kiinnymme puoleenne etitykselli, etti jirjestönne piittiUsi osal-

listua mainittuun ilmoitteluun myöntimilli onnitteluosutoon ilmoituksensa, llmoinisten hinnat on pysy-

tetty entiselliin ollen niiden hinu 60: — ja 30: — julkaistuna kumpaisessakin numerossa. Hinta on 

pysytetty alhaisena siksi, etti heikommassakin taloudellisessa asemusa olevilla jirjestftilli olisi mahdolli-

suus osallistua ilmoitteluun. 

Työvienjirjestöjen onnitteluosasto on lehdessimme jatkuvasti laajeflninut, mutta silti on piiris-

simme vieli lukuisia puolue-, nuoriso-, urheilu-, ammatillisia- y.m. työväenjirjestöji, joiden ilmoitusta ei 

ole ollut onnitteluosastossa. Kun runsas ilmoinajien miiri olisi eriini osoituksena piirimme työväen-

jirjestötoiminnan jatkuvasta voimisnimisesu ja sen nykyisesti vahvuudesu, rohkenemme odottaa, eni jir-

jestöt kautta piirin pitiisivit kuonia-asianaan osallistua yhteiseen ilmoitteluun. 

Tissi yhteydessi lihetimme jirjestöllenne yksityisten onnittelunimien keriyslisttn ja pyydämme 

järjestöänne valitsemaan tarmokkaan asiamiehen nimiä keriimiin, jotta kultakin paikkakunnalu saataisiin 

mahdollisimman pitkät nimiluettelot. Mahdollisuudet yksityisten nimien lisäämiseen ovat hyvät, jos vain 

asiamiehet työskentelevät tarmokkaasti. Näiden ilmoitusten hinta on 3 mk. 

Järjestöjen ilmoituksisu on dedoitetuva lehtemme konttoriin joulukuun 20 p:ään mennessä ja 

voidaan tiedoitus tehdä myöskin puhelimitse numeroihin 12 88 ja 17 18. Saman ajan kuluessa on palau-

tettava myöskin yksityisten .onnittelunimien keräyslistat. 

Toverillisin terveisin: 

SOSIALISTIN KONTTORI. 
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AnOTiV.CyA 

S U K U L A I S I L L E J A T U T T A V I L L E L Ä H E T Ä T T E 

Joulu- ja UulKumuoienonnitteiut 

P A R H A I T E N S A N O M A L E H T I - I L M O I T U K S E L L A 

K u n n i o i t t a e n : S O S I A L I S T I N K O N T T O R I , Turku. 

iAikaismpaa tapaa nomdoiuun julkaim SotialisH 
tänäkn vuonna yhttism fouht- ja uudmvuodm-
mnUttluosasMt. tällmmn joukkoilm&itm julkais-
taan ithdmä kaksi kurtaa, jmluu ja uudtnvuodtn 
aatti^äivinä, ja maksaa nimtn julkaismintn näissä 
kummassakin ybtttmä ainoastaan i markkaa. Mak-
samaitmia nimiä ti julkaista. Kun vähintäin i 
mmtä lähttttään yhdtllä kmaa, saa lähtttäjä vä-
hentää 20 ^h vaivansa palkkioksi. Listat palanutta-
vat tilityksinm viimtistään joulnk. 20 p:ään mtnntssä. 

N I M I K O T I P A I K K A 
Maksettu 

Smk 

• 

• 

YHTEENSÄ SMK 

Rahaa seuraa postiosoituksena kirjeessä SMK 

Asiamiehen nimi Osoite 
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P O I K A N N E JA TYTTÄRENNE 
tarvitsevat partiotyOtä vapaa-ajan toimintansa ohjaajana. He pitävät 
partioinnista. 

Partio toimii Icäsikädessä kodin ja koulun kanssa. Partiotyö on 
tytttä Isänmaan hyväksi. Tämän vuoksi partiojohtajat uhraavatkin 
ilomielin aikaansa ja varojansa partiotyöhttn. 

TE H A L U A T T E , 
että partio kasvattaisi pojastanne ja tyttärestänne kunnon kansalaisia, 
jotka täyttäisivät velvollisuutensa Jumalaa ja Isänmaata sekä lähim-
mäistään kohtaan. 

M U T T A U S K O T T E K O , 
että tätä kasvatustyötä voidaan tehdä ilman valoisia, terveellisiä ja 
kauniita kerhohuoneita? Uskotteko, että partiotyä saavuttaa tuloksia, 
jos sitä tehdään pimeissä kellareissa ja takapihojen varjoissa? 

T ä l l a i s e n p a r t i o k e r h o n h a l u a t f e T e k i n p a i k k a k u n n a l l e n n e ! 

1938 
kellarissa 

kerhossa 

19 39 

V . " 
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Juuri TE voitte tehdä jotakin partiolaisten kerhohuoneasiassa! 
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PARTIOKERHOJA 

V U O N N A 1938 

T ä ä l l ä k a s v a a u u s i s u k u p o l v i . 

O n k o k a i k k i t e h t y s e n h y v ä k s i ? 

OLETTEKO 
käynyt katsomassa millaisissa olosuhteissa partiolaisemie työsken-
televät? 

O L E T T E K O 
aivan varma siitä, että partiolaistenne kerhohuone on terveydellisessä 
suhteessa tyydyttävä, tai että huone yleensä sopii kerhotoimintaan? 

O S O I T T A V A T K O 
paikkakuntanne partiokerhot Teidän vastuuntuntoanne nousevasta 
nuorisosta? 

t l 
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e l i n , B . s o k e u a k o r v a u s t ^ v a r t e n VKiattavaji^ iBäurara.haA 

l i s ä t t ä i s i i n s i t e n ^ e t tH v o i t a i b i i n s u o r i t t a a s o k e i l l e v a l t i o n huultokomi« ( 
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Arv. Softialideniokraiittlsen puolueen kansanedus ta Jarybaä^ 

Puheen;]ohtaja U.Pekkala. 

n- •»• 

Jo läbes ZO vuoden aikana Ja vartinkin vliffiekti kuluneena Tuosi-* 

kyamenenä orat järjestyneet sokeat useaapia kertoja kät&nt/neet eduakunnan 

ja hallitukeen puoleen •okeuskorrauaasiaeea. Niinpä onkin ?altioneuvotto 

• • 1934 toukokuussa antamallaan piiätöksellä määrännyt työtätekeville 

sokeille näkeettavaksi sokeiden avustusta korkeintaan 350 sarkkaa kuukau-

desaa e l i 3000 markkaa vuodossa jättäen i tse avuetuksen jakelun Sosia l i -

oinisteriön toimeksi* 

Yiiffle lokakuun 7 pinä kääntyi Sokeain Keskusliitto kirjelmällä 

kaikkien kansanedustajain puoleen pyynnöllä^ e t tä sokeiden avustus^ jota 

on jaet tu hyvin epätasaisesti^ vaihdellen 9000 sarkasta 1300 ooarkkaan 

vuodossa» määrättäisiin kaiki l le maan työtätekeville sokeille yhtä suu^ 

reksi, ja e t tä avustuksen määrä koroi tet taiei in Valtion Sokeain Huolto* 

komitean lakiesltykeoeaään esittämään määrään 4800 markkaan vuodessa sekä 

et tä säädettäisiin laki sokeuskorvauksesta. Kun valtion sokeiden avustus 
I 

ei vieläkään ole tyydyttävällä kannalla rohkenevat eokeat edelleen kääntyä 

eduskunnan puoleen pyytäen» et tä ensi vuoden talousarvioin käsiteltäessä 

sokeiden avustusta e l i n«s* sokeuskorvausta varten varattavaa määrärahaa 

l i eä t t ä l e i in eiten, e t tä voitaisi in suorittaa sokeille valtion huoltokomi-
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t M A toktttskorTaii»^ Tartinkin kun nykyintn •oktidtn atruslut 

näön pttullitn aiheutttiAan Uloudtllltttn uppioon Ja «liiUuftannustM 

•uuruulatn katsoen on aiTan rliitHnätiin, 

Kun iokoui kalklola yhUiakunnan tlikälty* Ja huoXtotoiäMOpl-

tolotä httOlimatU on jatkuvaa laatuai tikä sitK toida f e r i a u aikinkälln 

tllapäiiluontoltotn onnottoauutoeni ellil Taltion jatkuvattl turrattaTa 

•on alalteksi Joutunoitten kanaalaiaten •llnaahdoXlliuudot« Taxsinkin 

•illoin kun on tarkotukoena tällalson huoltoacnetolaän kautta hoidta 

it«o-elatutpyrkimy»t«naä kohottaainon. 

Sen Tuokoi anoaae kunnioittien^ että eduakunta •aittäioi 

hallitukaelle tolfoaukaen aokeuakorTaualaklehdotukeen antaniaeata« 

t 
Halalngiaatt syytkuun 7 päifänä 1936, 

Pxxh.J^h^ 

Tadipereen Sokei^nyhdiatykaen puheenjoht* 

Vaaaan ja EtaXä-PohJanoaan Sokeainyhdistykaen puheenjohto 

InyhdiatykRen puhten Turun SokeainyhdiatykRen puhtenj oht• 

Viipurin Sokeain Avustuoyhdiatykten puheenjoht, 

Helsingin Sokeat r,ysn puheenjoht. 
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P ö y t ä k i r j a 

SoBialidomokraattieen Sluakuntaryhinitn valmi staevaliokun-
nan kokouksesta, joka pidettiin ryhmähuoneessa eduskunta-
talossa 10 pntf marraskuuta 1936« Saapuvilla olivat: Har-
vala,Komu,Kuusisto »Lehtokoski »Lepistö »Linna.Lonkainen»Pek-
kala, ssrrjänen» Tolonen »ITii k Ja Aattela sekä ministeri Tan-
ner. Puhetta johti Pekkala ja piJytäklrjan kirjoitti Aat-
tela. 

•1 1 

I , 

l 

1 
Lomanpyyntö jfi* 

Lepistö; pyysi vapautusta eduskuntatyö}stä mar-
raskuun 11 päiväksi. 

Wiik pyysi vapautusta eduskuntatyöstä marras-
kuun 21-26 päivien ajaksi Ruotsiin tehtävän luentomatkan 
vuoksi. 

Pyyntöjä puolletaan. 

2 §. 
Suomen Pankin tilintarkastajain vaali. 
Ryhmäkokoukselle ehdotetaan, että ryhmän ehdok-

kaiksi Suomen Pankin tilintarkastajain vaalissa nimetään 
Kuusisto»Hiltunen ja Raittinen sekä heidän varamiehikseen 
Lepistö«Salmenoja Ja Peltonen. 

3 §. 
Valtion tilintarkastajain vaali. 
Ryhmäkokoukselle ehdotetaan, että ryhmän ehdok-

kaiksi valtion tilintarkastajain vaalissa nimetään Rantala 
Ja Tuhti ja ̂ eldän varamiehikseen Paasonen Ja Kosonen. 

4 

Lastun kirjelmä. 
Esiteltiin ryhmän Jäsenen A. Lastun kirjelmä, . 

koskeva tietoaineiston kokoamista entisistä Ja nykyisis-
tä ryhmän Jäsenistä.(Liite 1) 
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Keskustelun jälkeen päätettiin aslon käsittely 

siirtää johonkin myöhemmin pidettävään kokoukseen, 

sekä pyytää tov. Wllklltä lausuntoa Lastun ehdotuk-

sen johdosta* 

5 §• 
Ilmoituksia» 

f 
Ministeri Tanner Ilmoitti selostavansa ryhmä= 

kokouksessa Ahvenanmaan kysymystä* I $ 

Bdelleen Ilmoitettiin, että ensi torstaina 
c 

pidettävässä ryhmäkokouksessa otetaan käsiteltä-

väksi opplkoululakl ja edustajain palkkakysymys. 

V a k u u d e k s i : 

Puheenjohtaja 

a i RV.-;.:Ml.̂ŝ-,"e" L • I l 

V 

'r 

Illta 1 v*v. pöytäkirjaan 10/11-38. 

Sos. Dem. ryhmän yalmistavalle valiolninnalle. 

Koska todennfilcöisesti nyt Jo on sos. dern. eflusbintaryh-
mään ennen kuuluneista tovereista valkeata saâ â kaikkea tal-
teenotettavaa tietoainesta kerätyksi, niin ehdotan, että ryhmä 
ryhtyisi toimittamaan jäsentensä avulla ja myötävaikutulcsella 
tietoaineiston keräystä^mikäli sellaista vielä on saatavissa. 

Samalla pitäisi .käsitykseni mukaan , ottaa elosssikin 
olevat toverit keräilytoiminnan piiriin ja kokoilla saatavis-
sa olevia tietoja vastaista tarvetta varten , 

"Sduskunnan asiakirjoissa ja muuallakin tosin tiedot 
säilyvät, mutta tietoaineiston kokoileminen ja järjesteleminen 
auttaisi vastaista työtä. 

Ehdotan, että ryhmä päättäisi: 
1) antaa asian pikaisesti valmisteltavaksi erikoiselle 

jaostolle tai komitealle, 
2) tiedustelisi:olisiko vapaehtoisesti ^ asianharras-

fculiiioiiju^ii tähän työhön työvoimaa saatavissa? 
3) aluksi, jos ehdotus hyväksytään, myöntää varat keräily-

välineitä varten. 
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SoBlalldemokraattlBen ¿dualcantaryhmän kokouksesta Joka 
pidettiin ryhmähuoneessa eduskuntatalossa 10 pnä mar-
raskuuta 1936« nimenhuudossa merkittiin poissaoleviksi,: 
Fagerholm! sairas),Hakkila,Haionen( sairas) ,Hiilelä,Huo-

* 

tari »Jokinen,K. ,Koponen(sairas) »JCujala,Lehikoinen,Bei-
I 

nikainen,Ry{)mä( sairas) .Salmenoja,3illaiipää.Sinisalo» 
Turkia,Virtanen ja Yäisänenl Puhetta johti kokouksen 
alkupuolella Pekkala ja loppupuolella Harvala.PQytä-
kirjan kirjoitti Aattela. 

1 §. 
Läsnäolo-oikeuksien myöntäminen» 

Puoluetoveri Lyydia Saarikivi pyysi lupaa 
saapuvillaoloon ryhmäkokouksessa, suositteli Koivu-
lahti-Lehto. 

Samoin entinen ryhmän jäsen Toivo Lehto, 
suositteli Rantala. 

Pyyntöihin suostuttiin. 

E§. 
Lomanpyyntttjä» 

Lepistä pyysi vapautusta eduskuntatyöstä 
marraskuun 11 päiväksi. 

Uiik samoin Ruotsiin tehtävän luentomatkan 
vuokai.^rraskuun 21-26 päivien ajaksi. 

Pyyntöihin suostuttiin v.v. ehdotuksen mu-
kaisesti. 

3 §. 
Suomen Pankin tilintarkastajain vaali.' 
Päätettiin v.v. ehdotuksesta ryhmän ehdok-

/ 

käiksi nimetä Suomen Penkin tilintarkastajain vaalis-
sa Kuusisto,Hiltunen ja Raittinen sekä h e i W vara^ 
miehikseen Lepistö»Salmenoja ja Peltonen/ 
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4 5. 
Valtion tilintarkastajain vaali» 

Päätettiin T.T, ahdotuksesta nimetä ryhmän ahdok* 
kaikBi valtion tilintarkastajain vaalissa Rantala ja Tuhti 
sekä heidän varamiehikseen Paasonen ja Kosonen. 

f ' 

6 §. 
— t t • « 

Ahvenanmaan kysymys > 
' t e • • I 

Tanner selosti Ahvenanmaan kysymystä, î altti ensin 
f t f 

historiallisen katsauksen. Mainitsi sitten Venäjän lujista 
• f 

linnoituksista Ahvenanmaalla. Maailmansodan jälkeen nämä 
linnoitukset oli - peruateellieesti purettava'. Ahvenan-
maa sai eräänlaisen itsehallinnon ja on tämän maakunnan ase-
ma omalaatuinen muuhun Suomeen verraten. Kuvasi tämän jäi-k 
keen nykyhetken kansainvälistä tilannetta. Kansainvälinen 
jännitys on tuonut esiin kysymyksen Ahvenanmaan varustami-
sesta. Ssltti tämän jälkeen eräitä suurpoliittisia asioi-
ta. Mainitsi m.m., että 3-4 vuotta sitten saapui Suomen t 
hallitukselle tieto, että jos Saksa aloittaa sodan Venäjää f 
vastaan. Venäjä valloittaa Suomen turvatakseen asemansa. 
Kerrotaan myös, että Puola ja Saksa ovat sopineet Llet-

« 

tuan jaosta. Totesi, että Saksa on Ruotsin malmien suurin 
ostaja. Ahvenanmaa on tärkeä sotilaallinen paikka, koska 
eleitä käsin voidaan hallita Suomenlahtea ja Pohjanlahtea 
sekä, jos sinne muodostetaan lentosatama, lentovoimlen 
avulla m.m. Helsinkiä ja Tukholmaa. Tällaiset näkökohdat 
ovat siis pakoittaneet puuttumaan Ahvenanmaan kysymykseen. 

Selosti tämän jälkeen yksityiskohtaisesti 
kansainvälisten 'sopimusten aiheuttamaa tilannetta Ahven-
nanmaahan nähden. Ahvenanmaata koskevassa konventiossa 
sanotaan, että Suomen on taattava Ahvenanmaan puolueetto-
muus. Selosti tämän maakminan maantieteellistä asemaa. 
Kertoi tämän jälkeen Ahvenanmaan varustamissuunnitelmista. 
Ennenkuin Ahvenanmaata koskevia suunnitelmia voidaan ryh-
tyä toteuttamaan, on maakuntaa koskevaan konventioon saa-f 
tava muutos. Kun takaajina on kymmenen valtiota, tuottaa f 
muutoksen aikaansaaminen jonkinverran vaikeuksia. Suurin 
vaikeus koituu kuitenkin ahvenanmaalaisista itsestään. 
Ahvenanmaalaiset vastustavat saartansa varustamista osak-

i 

si aattaallisiata osaksi muista syistä« He sanovat, 
jos saaria ei linnoiteta, ai kenelläkään ole houkutusta 
hyökätä ainne. He pelkäävät ilme.iaesti myöskin sitä, 
että saarien varustaminen toisi sinne suomalaista Täaa-
.töä. 

Puhuja kertoi tämän jälkeen niistä neuvotte-
luista Joita asian johdosta on käyty Ruotain hallituk«* 
sen edustajien sekä myöskin ahvenanmaalaisten neuvotte-
lijoiden kanssa. Vakuutti että Ruotsin hallituksen kana-
sa on päästy suurin piirtein yksimialiayytean tässä aaiaa-

. sa. Lopuksi puhuja huomautti, että tämä on myöskin rahal-I 
linen asia. Aluksi puhuttiin varustusten tulevan maksamaan 
40-60 miljoonaa markkaa. Tämä tieto ai kuitenkaan oaoit-
tautunut paikkansapitäväksi, fiyt puhutaan 400-500 mlijoo-f 
nan markan käyttämisestä edellä kosketeltuun tarkoitukseen. 

Harvala: Onko ollut keskustelua siitä mitä tehdään, 
jos ahvenanmaalaiset hylkäävät hallituksen suunnitelmat? 

Tanner: Ruotsin taholta ei ole saatu varmaa vas-
tausta. On sanottu, että elleivät ahvenanmaalaiset nyt suos-
tu, on ryhdyttävä muokkaamaan mielipiteitä. 

Räisänen: Miten k.o. kymmenen takaajavaltiota suh-
tautuvat asiaan? 

Tanner: On sovittu siitä, että asia hoidetaan en-
sin Suomen ja Ruotsin kesken selväksi ennenkuin se saatetaan 
takaajavaltioiden käsiteltäväksi. 

Voionmaa: Mainitsi lisäksi, että asiasta on jo Gene-
vessä keskusteltu. Yleisesti tunnutaan suhtautuvan suopeasti 
nyt käsiteltävään asiaan,m.m. Englannin ja Ranskan taholta 

r 

on suopeata suhtautumista havaittu. 
Sundström: Miten suhtautuu neuvostoliitto asiaan? 
Voionmaa: Si ole saatu muuta tietoa kuin, että 

Litvinoff on antanut huomata, että hän ymmärtää Ahvenanmaan 
vtfustamisen. Neuvostoliiton suhtautuminen riippuu koliakin 
hetkellä vallassa olevasta summasta. / f 

Ampuja: Totasi auunnanmuutoksan tässä kysymyksessä I k 
tapahtuneeksi. Aikaisaomiin oli Antti Suomenpoika jokseenkin 
yksinään Ahvenanmaan linnoittamisen kannalla. Ahvananmaalal* t 
aet orat terveen vaistonsa opastamana kovin oikeassa. Ahve-

nanmaan linnoittamisella ei ole kovin suurta merkitystä. 
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Matama T»rat t l r ä t r i i t ä Ahvenanmaan llnnoittamlsaen, 

JOB saaria kuitenkin RYHD/tään linnoittamaan, on se 

7II Tarojen elämietä* 

Bryggarl: TiheokoBlotaklan tapaukset osoltta-

7at , e t te i luj i l lakaan 1innoituksilla ole merkitystä. 

Ahvenanmaan kohdallakin saattaa käydä ni in, e t tä pari 

suurvaltaa sanovat muutamia kovia sanoja ja saar i l le 

rakennettuja varustuksia el päästä kertaakaan käyttä*-

mään. 

Tanner: Totta on, että olosuhteet kehittyvät 

nopeasti. Totta on mjrOskin, et teivät linnoitukset aut-

taneet Tsheokoslovaklaa. Meidän maamme asema ei kuitenkaan 

ole Tsheokoslovakiaan verrattavissa. . Maamme el hajoa s i -

sä l tä päin. Meillä on myöskin meri suojana. Saksan esim. 

on kuljetettava joukkonsa tuhatkunta kilometriä merta myO-

ten ja se ei ole pieni asla . 

Hiltunen: SI näytä olevan muuta mahdollisuutta 

kuin varustaa Ahvenanmaa. Tämä jo senkin perusteella, e t tä 

hyväksyttiin perushankintaohjelma. aosialldemokraattien 

Ikäväksi'velvollieuudeksi on tul lut l i s ä t ä varustelumenoja. 

Wiik: Tämä asia'on tul lut esiin Ruotsin taholta, 

kobka s i l l e on tärkeätä, e t tä se sais i sodankin syttyessä 

myydä malminsa Saksaan, e t tä s i i s tämä häpeällinen t r a f i i k -

ki sais i jatkua. Huomautti fasols t is tan upseerien olemassa-

olosta armeijassa. 

Kääriäinen: Oli Ahvenanmaan varustamisen kannalla. 

Voionmaa: Varoitti yhtymästä siihen kiihkomieli-

seen aitosuomalaisuusyllytykseen, jota nyt e rä i l lä tahoi l la 

koetetaan tämän kysymyksen perusteella har jo i t t aa . Ahvenan-

maalaiset ovat vali t taneet nurjamielisestä kohtelusta. Huo-

mautti Hil tusel le , e t tä el aseisi in vetoaminen ole ainoata 

real ipoll t i ikkaa Ja et tä aat teel l isuus Ja henkiset arvot e i -

vät sentään ole kokonaan merkitystään menettäneet. B1 voinut 

yhtyä Wiikin käsitykseen s i i t ä , e t tä Ruotsi harrastaisi tä tä 

asiaa vain s i i t ä syystä, e t tä se saisi vapaasti har joi t taa 

malmiansa kuljetusta Saksaan. Onhan Ruotsilla käytettävänään 

mytjs Itämeri. 

Peltonen: Koska on hyväksytty perushankinta-

ohjelma, on mydskin hyväksyttävä Ahvenanmaan varus-

taminen. Huomautti e t t ä mytfhemmln tulee myOskln l a l -

vastokysymys ratkaistavaksemme. 

Lastu: m i Ahvenanmaan varustamisen kannalla. 

Bryggarl: Halusi t i e tää mitä kaikkea perushan-

klntaohjelmaan sisäl tyy. Vaikka tämä ohjelma onkin 

hyväksytty, ei se saa merkitä s i tä , e t tä hyväksytään 

kaikki mitä sotllashenkilt51den taholta esitetään. 

Venman: Puhui ruots iksi . Huomautti m.m. s i i t ä , 

e t tä ahvenanmaalaisetkin tahtovat suojella Itseään. 

Keskustelun päätyttyä j ä t e t t i i n asia t ä l l ä 

kertaa esitetyn alustuksen ja käydyn keskustelun 

varaan. 

6 §• 

Ilmoitusasia. 

I lmoitet t i in e t tä ensi torstaina pidettä-

vässä ryhmäkokoukaessa käsitellään oppikoulula-

kia ja edustajain palkkakysymystä. 

V a k u u d e k s i : 

Puheenjohtajat 

Sihteeri . 

T a r k a s t e t t u : 



P ö y t ä k i r j a 

SoBlalldemolcraattisen Sdus kuntaryhmän Taimi st usTaliokun-

nan kokoizksesta, joka pidetti in ryhmähuoneessa eduskunta-

talossa 17 pnä marraskuuta 1936. Saapuvilla olivatxBryggari, 

Hakkila »Harvala »Kulovaara »Lepi stO.Lonkainen »Pekkala,Heini-

kainen, Häisänen, Sai meno Ja, Syrjänen •Tolonen, Wiik ja Aattela 

sekä ministeri Tanner. Puhetta johti Pekkala ja pöytäkir-

jan k i r j o i t t i Aattela. 

1 5. 

J»G. Rangin kirjelmä. 

Es i te l t i in puoluetoveri J.O.Rangin klrJelmäili i ta 1 ) . 

koskeva mainitun henkilön eroittamista pol i i t t i s ten syi-

den vuoksi puolustuslaitoksen työmaalta. 

Bryggari; Puolustuslaitoksen ala is issa töiesä on 

muuallakin ilmennyt vakavia epäkohtia. Niinpä esim. Jyväs-

kylässä tykkitehtaan työmaan yövart i ja l la ja huoneustojen 

lämmittäjällä tee te t t i in pitempiä työpäiviä kuin työaika-

laki s a l l i i , eikä hei l le myöskään annettu työsopimuslain 
I 

mukaista vapaapäivää vi ikoit ta in . Asiasta on suoritettu 

tutkimus ja siinä todettu lakeja rikotun. 

Kulovaara: Kertoi, että Turussa on sot i la i ta k ie l l e t -

ty menemästä Uittamon ja Ruissalon kansanpuistojen ravin-

toloihin sekä työväentalon ja Osl. Tarmolan ravintoloihin. 

Keskustelun päätyttyä j ä t e t t i i n asian hoitaminen 

valtiovarainvaliokunnan puolustusjaoston jäsenten Peltosen 
I 

ja Hiltusen tehtäväksi. Heidän on käännyttävä puolustus-

ministeri Hiukkasen puoleen esitettyjen seikkojen johdos-

ta . E l le i tästä ole apua palataan asiaan uudelleen. 

• 2 § . 

3 ukup uoli t aut i1aki. ' 

Otettiin käsiteltäväksi ryhmän suhtautuminen sukupuo-

l i taut l lak ia koskevaan hallituksen esitykseen ja talousva-

liokunnan esityksen johdosta antamaan mietintöön. 

Tolonen: Selosti asian käsittelyä talousvaliokunnassa. 
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gdttatajsln palkkaJcyBymya, 

Ote t t i in uudelleen e s i l l e minis ter i Tannerin 

v .y , kokouksessa 8/9 'es i t tämä t iedus te lu o l i s iko 

hal l i tuksen annettava es i tys edustaja in palkan uu-

delleen järjestämisestä« 

Tanner: Toist i v .v . kokouksessa 8/9-36 anta-

mansa selostuksen. Halli tuksen Jäsenten keskuudessa 

on pohdit tu edustajain palkan jä r jes tämis tä t o i s e l -

l e pohja l le . On suunnitel tu edus t a j i l l e maksettavaksi 

palkkaa kuudelta kuukaudelta t 6,000 mk, s i i s yhteen-

sä 36,000 mk vuodessa. Maaseudulta v a l i t u i l l e edus-

t a j i l l e maksettaisi in vuokrakorvausta kuudelta kuu-

kaudelta & lUOO mk. Edelleen o l i s i maksettava l i säkor -

vaus e d u s t a j i l l e . Jos ylimääräiset val t iopäivät kut-

sutaan koolle. Valtiovarainvaliokunnan Jäseni l le Ja 

t a r k i s t a j i l l e o l i s i maksettava, Jos he Joutuvat i s -

tumaan y l imäärä ises t i . 300 mk pä ivä l tä . 

Räisänen: Kannatti edustajain palkan korottamis-

t a . Sduskunnan ulkopuolella on tosin henk i lö l t ä , Jo t -

ka nostavat aika metelin t ä s t ä a s i a s t a . 

; f i ik: Urakkapalkka veial eduskunnan työn Ja tason 

nykyistä matalammaksi. Väit t i" Jyrkäs t i , e t t ä is tun-

tokausi ei ole l i i a n p i tkä . 

Aat te la : Kannatti Tannerin suunnitelmaa. 

Pekkala: Maaseudulta v a l i t u i l l e e d u s t a j i l l e o l i -

si maksettava enemmän. Eikö asiaa vo is i j ä r j e s t ä ä 

päivärahaa korottamalla? 

Harvala: Ei nähnyt urakkapalkassa s i t ä vaaraa kuin 

eräät t o i s e t puhujat . 

Reinikainen: Ei uskonut, e t tä urakkapalkka Johtai-

s i eduskunnan työn Ja tason mataloitumiseen. Muissakin 

parlamenttaaris issa maissa on e d u s t a j i l l a urakkapalkka. 

Kannatti Tannerin suunnitelmaa. 

Lepiatö: Er i t tä ink in maaseudulta v a l i t u i l l a edusta-

j i l l e on nykyinen palkka l i i a n p i en i . Yhtyi Tannerin 

suunnitelmaan. 

Hakkila: Eduskunnan työaika on yleensä o l lu t kunden 

kuukauden pi tuinen. Palkat ovat l i i a n p iene t . Kun muis-

sa parlamenttaaris issa maissa on e d u s t a j i l l a Tuosipalk-

ka, ni in miksei s i t ä voida j ä r j e s t ä ä meil läkin. Yhtyi 

Tannerin esi tykseen, koska se tuntui hyväl tä . Eräät 

edustajat asuvat l i i a n huonosti. Tämänkään suunnitel-

man to teut tamisel la ei päästä samalle t a so l l e muiden 

parlamenttaariSten maiden kanssa. 

Tanner: Aiheen asian esit lämiseen on antanut se , 

e t t ä edustajain palkat ovat a lha i se t . Vuosipalkka on 

käytännössä Jokseenkin ka ikk ia l l a . 

Kulovaara: Virossa vapsit käyt t ivä t edustajain 

palkkakysymystä vaal i ta is te luaseenaan. 

Salmenoja: Kykyinen jär jes te lmä on osoit tautunut 

hyväksi, s i l l ä eduskunta on tehnyt l u j a s t i työtä n i i -

nä kuutena kuukautena vuodessa kun se on o l lu t kool la . 

Ei tahtonut vastustaa Tannerin e s i t y s t ä , vaikka sanoi-

kin s i inä olevan sanansi jaa. 

Keskustelun päätyttyä to imi te tussa äänestyksessä 

tode t t i in kahdeksalla äänellä ne l j ää vastaan, e t t ä 

v .v . on Tannerin ehdotuksen kannalla. 

4 §. 

Kurinpitoasia. 

lYiik: Viime per jantaina pidetys tä eduskunnan i s -

tunnosta o l i poissa huomattava joukko ryhmän Jäseniä. 

Keskustelun Jälkeen pää t e t t i i n ryhmäkoicouksessa 

ryhmän Jäseni l le huomauttaa, e t t ä ilman vakavaa syytä 

ei saa o l l a poissa eduskunnan is tunnois ta Ja va l io -

kuntien kokouksista. 
/ 

V a k u u d e k s i : 

Puheenjohtaja. 
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Kuolemajarvella lokakuun 26 päivänä 193Ö 

Liito 1 v.v. pöytäkirjaan 17/11-38. 

Soalalideraokraattinen Eduekunryhma 

H e l s i n k i , 
•3 3 3!-3 s rs-313 3 3 - s s - 3 

Pyydän kiinnittää arv.Sosialidemokraattisen iiduekuntaryh-

män huomiota allakosketeltuun tapaukseen siinä toivossa, että tekisitte 

voitavanne, jotta sosiaiideinokraatteihin kohdistuva vaino puolustuslai-

toksen toimialoilla saataisiin loppumaan ja tyydyttävällä tavalla selvi 

tetyksi erottamiseni puolustuslaitoksen töisÄät 

Puolustuslaitoksella on parhaillaan käynnissä suurehko 

työ Kuolemajärven pitäjän Muurilan ja Seivästön välisellä kankaalla,AJiv 

joella,jossa työskentelee noin 200 miestä. Pyrin kyseiseen työhön ja 

minut otettiinkin, oain työskennellä kivien porauksessa t#k. 19 päivän 

Seuraavana,siis t.k. 20 päivänä saavuin edelleen työmaalle ja jatkoin 

työtä, mutta kello Ib jälestä minut kutsuttiin konttoriin, jossa makset-

tiin lopputili* Ihmettelin tälläistä erottamista, koeka työssäni ei 

ollut sattunut mitään sellaista, joka sen olisi aiheuttanut. Tiedustel 

sen takia syytä q y y ^ työstä erottamiseen, mutta sitä ei ilmoitettu, 

vaan sen sijaan kehoitettiin poistumaan paikalta hyvin kärkevässä ja 

uhkaavassa äänilajissa* Minulla ei tietenkään ollut muuta tehtävää kuii 

ottaa, lopputilini ja lähteä. Työmaan paikallisena valvojana on muuan 

Virtanen niminen henkilö, joka otti minut töihin ja myös eroitti. 

Koska työni ei voi antaa aihetta muistutuksiin, täytyy 

eroittamisen johtua muista s.o. poliittisista syistä, siitä että olen 

työskennellyt ^ansan Työn asiamiehenä pitkän aikaa, kaikkiaan noin '¿O 

vuotta. En tuntenut työnjohtajista ketään eivätkä he myös ilmeisesti 

BLiiuu tunne minua henkilökohtaisesti. Siksi on luultavaa, että minua vas 

taan on tehty ilmianto sosialidemokraattisen toimintani johdosta, kaiket 

juuri työskentelyni vuoksi i^ansan Työn asiamiehenä. Poliisiviranomaifiil-

la ei pitäisi kylläkään olla mitään muistuttamista minua vastaan sen eee 

pää yksityishenkilönä kuin kansalaisenakaan, koska minulle on myönnetty 

m.m. aseenkantolupa ja samoin olen aina saanut auliisti luvan räjähdys-

aineen ostamista varten, kun olen niitä työssäni tarvinnut» 
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Minulla on vähän maanvi l je lystä , jonka l i e ä k s l olen har joit tanut] 

ka las tus ta j a työskennellyt työmarkkinoilla kulloinkin saatavana olevie,'; 

t ö i s s ä . Olen syntynyt 180^. 'kotipaikkani on Kuolernajarven p i t ä j ä n ¿»eiväsi 

tön kylä . 

Kuten k ä s i t t ä n e t t e , ei edelläkertomani tapaus koske yksin liiinual 

vaikka minullekin on h a r m i l l i s t a menettää työpaikkani j a t u l l a aihettoma] 

pr ikatuks i , mutta pal jon enemmän a s i a l l a on y l e i s t ä merki tystä . Jos sa. 

ciaan m i e l i v a l t a i s e s t i e ro t taa t y ö l ä i s i ä työstä , edes syytä mainit8ematta| 

vain sen t a k i a , e t t ä he kuuluvat sosialidemokraattiseen puolueeseen j a 

ottavat osaa sosialidemokraattiseen toimintaan, herättää se p a i t s i katkej 

ruutta , myös turvattomuuden tunnetta j a vahingoittaa työskentelyä puolu-

eemme hyväksi. Jopa se vahingoittaa lehtiemme lev i tys työtäk in . Ihmiset 

tulevat a r o i k s i , eivätkä rohkene t i l a t a n i i t ä . Mutta se tekee myös halul 

tomaksi toimir/iaan asiamiehenä. Ki mielellään hoida e p ä k i i t o l l i s t a tehti 

vää, joutuakseen s i t t e n palkkioksi p o l i i t t i s e s t i merkatuksi j a työmailla! 

vainotuksi . 

Olen saattanut tämän tapauksen tietoonne to ivossa , e t t ä minuun 

y l lämain i tu l la taval la kohdistunut loukkaus tulee pois te tuksi j a e t tä 

s a a t a i s i i n loppumaan tä l la inen epäoikeudenmukainen kohtelu, joka edelleej 

näyttää tulevan puoluetovereimme osaksi ainakin e r ä i l l ä puolustuslaitoksi 

t o i m i a l a o i l l a . 

Kunnioittavasti 

« • • • t l 

Taloll inen^-^alaetaja 

Kuolemajärvcn S e i v ä s t ö l t ä . 
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308lalldemokraattisen Bduskontaryhmän kokookeesta»joka 

pidettiin ryhmfihuoneesBa edaakuntatalossa 17 pnä mar** 

raekunta 1938« Simenhundossa merkittiin poisoaoleviksi: 

Ampa ja,Sskola,Hattunen,Komu,lCopon6n( sairas) .Kaasisto» 

Lehtokoski »Lehikoinen»Metsfiranta^Mohonen.Pitkäsilta, 

Rapo,Hy{5mä( sairas) ,Sillanpää( sairas)'ja Väisänen. Pahet-

ta johti Pekkala ja pöytäkirjan k i r j o i t t i Aattela. 

1 §. 

läsnäolo-oikeas. 

Paolaetoveri Yaltter iCaasela pyysi lapaa saapavil-

laoloon ryhmäkokoaksesBa» suositteli S.Jokinen. 

Pyyntöön saostuttiin. 

2 §. 

Mieskuoro Pinlandian lähetystö. 

Ryhmäkokoukseen saapui mieskuoro Finlandian lähe-

tystö , jonka taholta selostettiin kuoron Amerikkaan teh-

täväksi suunnitteleman matkan tarkoitusta ja toivott i in, 

että ryhmän jäsenet kannattaisivat valtion avustuksen 

myöntämistä kuorolle matkan menojen suorittamista var-

ten. (Liite 1) 

Puheenjohtaja Pekkala vastasi lähetystölle. Ryhmä 

on aina myötätunnolla suhtautunut sivistysmäärärahoihin. 

Tämä on kuitenkin sellalaan sivistysmääräraha, joka pi-
r 
tä is i käsitellä hallituksen esityksen pohjalla. iCan asia 

tulee eduskunnassa es i l l e , tulevat ryhmän jäsenet siihen 

as ia l l i ses t i suhtautumaan. 

3 5. 
Bdustajaln palkkakysymys. 

Otettiin käsiteltäväksi edustajain palkkakysymysi 

Tanner: Selosti hallituksen jäsenten keskuudessa 

vireillepantua suunnitelmaa edustajain palkkaakeen;'jär-

jestämisestä. (ICatso v.v. pöytäkirjoja 8/9-38 ja 17/11-38) 

Uusi palkkausjärjestelmä on ajateltu otettavaksi käytän-

töön vuoden 1940 alasta. 
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